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Ja tevis nav šeit, 
tevis nav vispār
B eidzamajā laikā dažādās valstīs ir ļoti populāri veidot 

dažnedažādus interneta topus. Tā teikt, lai, pārlūkojot 
tīmekļa neierobežotos resursus, noskaidrotu mūslaiku 

virtuālās sabiedrības galvenos varoņus. Tostarp plašu inte-
resi izraisa arī topi, kuros apkopoti cilvēki, notikumi un pat 
atslēgas vārdi, kuri visbiežāk tiek locīti bezgalīgajās interne-
ta dzīlēs. Kā šādos gadījumos saka, tīmeklis pacieš visu, tur-
klāt popularitātei jau pilnīgi vienalga, vai tu esi “labais”, vai 
arī “sliktais”. Galvenais, ka populārs. Kas interneta vidē lielā-
koties nozīmē vien to, cik tev ir sekotāji kādā nebūt sociālajā 
tīklā, blogā vai “jūtjūba” video kanālā, kā arī to, cik bieži tavs 
vārds tiek pieminēts dažnedažādās ziņās, portālos vai sociālo 
tīklu komentāros.

Nepievērsīsimies tik smalkām niansēm kā šādu “topu” 
adekvātumam vai, piemēram, ticamības pakāpei. Jo vismaz 
pašlaik Latvijā par šādu “topu” vai arī nopietnāku socioloģis-
ko pētījumu eksistenci nav dzirdēts. Tomēr, pat pavirši paana-
lizējot mūsu ziņu portālu, sociālo tīklu vai “šēroto” fotogrāfiju 
gūzmu kaut vai pēdējā mēneša laikā, noteikts līderu loks izvir-
zīsies priekšplānā. Nedalot “varoņos” un “anti-varoņos”, bet 
vienkārši saskaitot publikācijas, varam ar lielu ticamības pakā-
pi pieņemt, ka pirmajā desmitniekā noteikti iekļūtu Kristaps 
Porziņģis (saistībā ar mūsu basketbola izlases ceļu uz Eiropas 
čempionātu), veselības ministre Čakša (kā nu bez tā!), kura ir 
teju katras dienas ziņu topa augšgalā dēļ ģimenes ārstu pseid-
ostreika, un pašmāju estrādes dīva Laima Vaikule, kura slavēta 
un pelta, bet tomēr gari un plaši apspriesta visos iespējamos 
locījumos dēļ viņas Lielkoncerta gan Jūrmalā, gan Ventspilī.

Un noteikti šāda topa virsotnē būtu arī mūspuses ilglaicī-
gais vadītājs, mērs un visādi citādi slavenais Aivars Lembergs. 
Un te nu vairs nebūtu svarīgi, cik ļoti mūsmāju līderi godā vai 
anti-godā cēluši galvaspilsētas “žurnālistiņi”, kuri “laiza rokas 
Sorosam”, ņem naudu no visiem un vēl citādi nejauki izda-
rās, lai tikai Lemberga kunga hūti aplietu ar dubļiem. Nē, nē, 
šoreiz stāsts pat nav par to, bet gan par paša mēra ārkārtīgi 
lielo vēlmi nokļūt prožektoru spožajās gaismās. Skatuves valo-
dā runājot, rampas ugunīs. Paša sasauktas preses konferences, 
nebeidzamās “reakcijas” uz katru kritisku vārdu, teju vai katra 
mūzikas, kultūras vai sporta festivāla personiska atklāšana (t.s. 
“lentīšu griešanas” pasākumi) un citi personīgās publicitātes 
pasākumi, nenoliedzami, ļauj mēram visai pamatīgi aizpildīt 
interneta telpu. Un, pārfrāzējot slaveno teicienu, kļūt pieminē-
tākam par pašu Porziņģi... Citiem vārdiem sakot, “zīmēšanās” 
kļuvusi teju vai par galveno mūsu pilsētas vadītāja zīmolu. 

Popularitātes virsotnes jau katrs sasniedz dažādos vei-
dos. Viens, piemēram, spēlējot basketbolu, cits – iegūstot 
“Grammy” balvu, vēl kāds – saņemot “Latvijas lepnuma” 
titulu vai uzrakstot kādu dziesmu, vēl citam izdevies uzkāpt 
Everestā. Taču šāda popularitāte prasa ieguldītu laiku un 
darbu. Taču mūslaikos popularitāti var iegūt arī daudz vien-
kāršāk. Un te nu ir divi ceļi. Pirmais – kā kādai pusaugu mei-
tenei “jūtjūba” video kanālā ar noteiktu regularitāti pietie-
kami atraktīvi demonstrēt savu vešiņu vai iepirkumu somu. 
Tas mēra gadījumā laikam nebūtu īsti ērti. Otrais – regulāri 
nonākt zvērināto “interneteru” un mediju uzmanības lokā ar 
kādu skandālu. Un šis ceļš nudien mūsu mēram padodas ļoti 
labi. Turklāt nav pat būtiski, kas, kāpēc un ko par tevi raksta. 
Galvenais, ka raksta. Galvenais, ka ir sekotāji. Jo ja tevis nav 
šeit, tad tevis nav vispār. Sliktas reklāmas nav, ir tikai reklā-
ma. Kas, tulkojot cilvēku valodā, nozīmē – atliek pietiekami 
bieži atkārtot vienu un to pašu frāzi, vienu un to pašu vārdu, 
vienu un to pašu argumentu, lai atrastos pietiekami daudz cil-
vēku, kas tam visam arī noticētu... Atliek vien uzdot jautājumu 
– kas īsti ir pamatā visai šai tik saspringtajai slavas meklēša-
nai. Varas kāre, tieksme noturēties amatā, vēlme pēc popula-
ritātes un atpazīstamības, iespēja šādā veidā “legalizēt” savas 
finanšu lietas, vai arī viss kopā, ko papildina arī beidzamā laika 
sabiedrības viļņošanās radītā briesmu sajūta, ka vienreiz tas 
viss tomēr var beigties... 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

P 
aldies Dievam, mācību grāmatas un darba 
burtnīcas vairs nevajag pirkt. Bet visa pārē-
jā iegāde izskatās gana nopietni. Visgarākais 
to pirkumu saraksts, bez kuriem nevar iztikt, 
attiecināms uz tā saucamajām kancelejas pre-

cēm – burtnīcām, pildspalvām, zīmuļiem, lineāliem, dzēš-
gumijām utml. Šī ir visapjomīgākā izdevumu daļa, bet 
iespējamas arī nianses.

„Likās, kāda gan starpība, kurās burtnīcās rakstīt,” saka 
pirmklasnieces māmiņa Anna. „Varētu jau nopirkt vislētākās, 
bet rokas pašas pastiepjas pēc burtnīcām košos vāciņos. Tas 
pats ar pildspalvām, flomāsteriem un pārējiem sīkumiem. 
Gala rezultātā iznāk krietni pārmaksāt, tā sacīt, par skais-
tumu. Mans padoms – ja stingri esat nolēmis ieekonomēt, 
ejiet uz veikalu viens pats. Bērna kompānijā ar garantiju 
sapirksiet visu iespējami krāsaināko, attiecīgi arī visdārgāko”.

VISBŪTISKĀKAIS IZDEVUMU POSTENIS 
Visbūtiskākais izdevumu postenis skolnieka ekipēšanā 

ir izdevumi par apģērbu un apaviem. Bērni aug strauji, un 
katru gadu viņu garderobi nākas atjaunot praktiski visā pil-
nībā. Ventspils skolās skolēnu forma nav ieviesta. Uz skolu 
bērni iet ikdienas apģērbā, tas ir džinsos, kreklos vai svīteros, 
ērtos apavos. Ieteicams arī tā saucamais “izejamais kom-
plekts”, tradicionāli tas būtu „balta augša, tumša apakša”. 
Pirmklasniekiem, kad viņi dodas uz pirmo savā skolnieka 
dzīvē līniju, šāds ietērps ir teju obligāts. 

„Apstaigājot Ventspils veikalus, nonācu pie slēdziena, 
ka izvēlēties komplektu meitenei uz 1. septembri var tikai 
kādos 2-3 variantos,” stāsta Sabīne. „Te nu ir iespējams, ka 
skolas sākuma svētkos meitenes izskatīsies kā no bāreņu 
patversmes – visas vienādi ģērbtas. Atvainojos par cinismu. 
Nācās doties šopingā uz Rīgu, tur izvēle lielāka.”

Godīgi sakot, uzlidojumi galvaspilsētas tirdzniecības cen-
triem daudzām ventspilnieku ģimēnēm, kurās ir skolas 
vecuma bērni, kļuvuši par neatņemamu augusta program-
mas sastāvdaļu.

Protams, ir vecāki, kas izmanto interneta veikalu pakalpo-
jumus. Bet te jābūt zināmām iemaņām, jo var viegli kļūdīties 
gan ar izmēriem, gan arī ar kvalitāti.

VAI TIKAI NEBŪS SLIKTĀK PAR PĀRĒJIEM?
Ir vecāki, it sevišķi māmiņas, kuri uztraucas, vai tikai viņu 

bērns nebūs apģērbts sliktāk par pārējiem, kas varētu vēlāk 
radīt zināmas sekas klasesbiedru vidū.

„Es esmu māmiņa ar pieredzi, man uz skolu jāpoš trīs 
bērni,” saka Inese. ‘’Esmu cieši pārliecināta, ka tā ir izdomā-
ta problēma. Vismaz Ventspilī. Cik esmu novērojusi, šeit nav 
tik spilgti izteiktas noslāņošanās pēc materiālā stāvokļa. Bez 

Esi sveicināta, skola!

tam, tā kā pilsēta ir maza, bieži vien bērni ir jau pazīstami, 
kā saka, no autiņiem, un viņiem jau pirms skolas sākuma ir 
izveidojušās zināmas attiecības, uz kurām apģērbs un dažādi 
gadžeti nekādu iespaidu neatstāj.”

Šodien vairs nav iespējams iedomāties skolnieku bez tele-
fona vienā un planšetes otrā rokā. Parasti savu pirmo tele-
fonu bērns saņem, dodoties uz pirmo klasi. Pirmklasnieku 
vecākiem tā ir vēl viena izdevumu sadaļa. Vēl jānopērk arī 
telefona apvalks, lai telefons neietu bojā jau pašā sākumā. 
Labi, ka mūsdienīgie telefoni pēc sava ārējā izskata un dizai-
na neļauj noteikt, kurš telefons dārgs, kurš lētāks, līdz ar 
to bērniem nav iemesla kompleksot, kā tas bija vēl pirms 
dažiem gadiem.

Uz vienu skolniekam nepieciešamo lietu gan vecāki 
necenšās ekonomēt. Un tā ir skola soma. Ja skolas soma ir 
nepiemērota bērna augumam, tā var izsaukt mugurkaula 
problēmas, bet to nu gan neviens nevēlas. Par skolas somu 
nedomājot izdod 30 un pat 50 eiro, vai vēl vairāk.

Pēdējos gados Ventspils skolnieki arvien aktīvāk izmanto 
arī personīgos pārvietošanās līdzekļus – velosipēdus, skrejri-
teņus un skeitus. Pie skolām, Daiļrades nama un Olimpiskā 
centra nodrošināta šo pārvietošanās līdzekļu novietošana un 
uzglabāšana. Šo pārvietošanās līdzekļu un arī pretaizdzīšanas 
ierīču iegāde arī maksā krietnu summu.

Līdz jaunā skolas gada pirmajam zvanam atlikušas tikai 
dažas dienas. Nevarētu tiekt, ka visi ir vienādi. Kāds pilnī-
bā skolai gatavs un atviegloti nopūšas, kāds turpina skraidīt 
pa veikaliem, bet vēl kāds vispār nesaspringst, uzskatot, ka 
visu bez lieka uztraukuma varēs nopirkt arī pēc skolas gada 
sākuma.

Katrā ziņā puķu pušķiem gan nauda atlikta. Nav iespējams 
iedomāties 1. septembri bez ziedu jūras! 

Aizrit pēdējās vasaras 
dienas un tas nozīmē, ka 
jaunais mācību gads vairs 
nav aiz kalniem.  Lielie 
veikalu tīkli jau no augus-
ta sākuma bojā bērniem 
garastāvokli, priekšplānā 
izvietojot vitrīnās skolas 
piederumus. Paskatoties 
uz šīm vitrīnām un aprē-
ķinot paredzamos izdevu-
mus, saskumst arī vecāki. 
Mūsdienās sapost bērnu 
skolai nav viegls uzdevums. Bet ja ģimenē 
skolnieku vairāk, visa skolai nepieciešamā 
iegāde ģimenes budžetā iesitīs pamatīgu robu. Maznodrošinātajām un trūcīgajām 

ģimenēm Latvijā pašvaldības nodrošina 
pabalstus skolai nepieciešamo priekšmetu 
iegādei. Šogad minētajām vajadzībām 
Ventspilī iedalīti 6382 eiro. Šo pabalstu 
saņems 180 bērni no trūcīgajām ģimenēm  
un 17 bāreņi. Pabalsti pienākas ne 
tikai skolniekiem, bet arī profesionālo 
skolu audzēkņiem un augstskolu 
studentiem. Pabalstus izsniedz gan 
naudas ekvivalentā, gan arī  kancelejas 
piederumu veikalu dāvanu karšu veidā.

UZZIŅAI
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Izmaiņas mazbānīšu 
kustības grafikos

Noslēdzoties aktīvai vasaras tūrisma sezo-
nai, Ventspils Piejūras brīvdabas muzejā 26. 
un 27.augustā pēdējo reizi šogad kursēs abi 
mazbānīši vienlaikus. No 1.septembra līdz 
1.oktobrim darbu turpinās tikai viens bānī-
tis, un apmeklētājiem tas būs pieejams no 
trešdienas līdz svētdienai. Savukārt laika 
posmā no 2. līdz 29.oktobrim bānītis kursēs 
laikā no ceturtdienas līdz svētdienai.

Ventspilī pašlaik reģistrēti 
889 bezdarbnieki

Šonedēļ bezdarba līmenis Ventspils pilsē-
tā, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu darbspē-
jas vecumā, ir 4,1%. Tas ir piektais zemākais 
rādītājs valstī (līdere ar 3,2% ir Valmiera, ar 
3,4% seko Rīga). Šomēnes bezdarba līme-
nis Ventspilī, Jelgavā un Rēzeknē ir sama-
zinājies par 0,1%. Pārējās republikas pil-
sētās bezdarba līmeņa izmaiņu nav. NVA 
Ventspils filiālē pašlaik skaitliski lielākais 
brīvo profesiju vakances ir zivju apstrādā-
tājs (20), metāla būvkonstrukciju montētājs 
(10), metāla konstrukciju atslēdznieks (9), 
viesmīlis (5) un pavāra palīgs (5).

Ventspils Augstskolas 
studenti gatavi IRBE-3 startam

Ventspils Augstskolas (VeA) elektronikas 
inženierzinātņu studenti ar projektu IRBE-3 
arī šogad piedalīsies starptautiskajās meteo-
roloģisko balonu sacensībās "Global Space 
Balloon Challenge". Studenti izstrādājuši 
jaunu, funkcionāli uzlabotu derīgās kravas 
kapsulas prototipu un plānots, ka tas attie-
cībā pret saviem priekštečiem palielinās 
siltumnoturību kapsulas iekšienē. Savukārt 
derīgās kravas meklēšanai pēc tās pieze-
mēšanās tiks izmantotas pašu izgatavotas 
434 MHz diapazona "Yagi-Uda" antenas, kas 
nodrošina augstu virziendarbību. Galvenais 
IRBE-3 radiosignāla uztveršanas centrs atra-
dīsies VeA radiostacijā (YL1VA).

Četru dienu garumā notiks 
peldēšanas apmācības seminārs

Latvijas Peldēšanas federācija sadarbībā ar 
Latvijas Sporta federāciju padomi laikā no 24. 
līdz 27.augustam Ventspils Ūdens piedzīvoju-
mu parkā un Olimpiskā centra Ventspils vies-
nīcā organizē apmācību programmu sporta 
speciālistiem peldēšanas mācīšanas teorijā 
un pedagoģiskajā pilnveidē. Īpašās vasaras 
skolas tiek organizētas  sporta speciālistiem 
ar augstāko pedagoģisko izglītību, kas dzīvo 
un strādā pašvaldībās vai novados, kuros ir 
uzsākta vai tiek plānota jaunu peldbasei-
nu būvniecība. Jau nākamajā gadā Ventspilī 
plānots uzsākt jauna peldbaseina celtniecī-
bu. Jaunais komplekss atradīsies Sporta un 
Kuldīgas ielu krustojumā, Kuldīgas ielā 71.

Janičenoks atstāj "Ventspili" 
un atgriežas "VEF Rīga"

Pieredzējušais latviešu basketbo-
lists Kristaps Janičenoks atgriezies "VEF 
Rīga" komandā, paziņoja klubs. Līgums ar 34 
gadus veco basketbolistu noslēgts uz diviem 
gadiem. Janičenoks "VEF Rīga" komandu pār-
stāvēja no 2010. līdz 2014.gadam, bet pēc 
tam nākamās trīs sezonas spēlēja rīdzinieku 
sīvākajā konkurentē "Ventspilī". Janičenoks 
"VEF Rīga" sastāvā trīs reizes kronēts par 
Latvijas čempionu. Janičenoks šobrīd atrodas 
Latvijas izlases treniņnometnē un ir kandidāts 
dalībai šī gada Eiropas čempionāta finālturnī-
rā. Kā sarunā ar aģentūru LETA atklāja basket-
bolists, šī viņam ir pēdējā vasara izlasē.

VENTSPILĪ

“Viens ir protestēt, tādēļ vienmēr revolucionārās idejas ir bijušas labas, bet kur ir priekšliku-
mi, lai turpmāk šāda sistēma neturpinātos? Kurš teicis, ka šobrīd sistēma neatražo tālāk jau 
jaunus oligarhus? Sistēma ir jāmaina. Mums ir ārkārtīgi smagas problēmas ar esošo demokrā-
tisko sistēmu. Šobrīd par to ir jārunā. Kas ir tie normatīvie uzlabojumi, kas ir tiesiskā regulē-
jama uzlabojumi, lai mēs nepieļautu šādas situācijas atkārtošanos,” taujāta  par iedzīvotāju 
protestiem Tautas sapulcē Rātslaukumā Rīgas TV24 raidījumā “Dienas personība ar Veltu 
Puriņu” uzsvēra “Baltijas asociācija – Transports un loģistika” prezidente Inga Antāne.

Lai arī teiciens, ka šajā pasaulē neizbēgamas ir tikai divas lietas – nāve un nodok-
ļi, pieder amerikāņiem, par tā patiesību arvien vairāk pārliecināmies arī mēs. Jau 
no nākamā gada 1.janvāra gaidāmas vairākas izmaiņas Latvijas nodokļu  politikā. 
Iepriecinošākā izmaiņa būs minimālās algas kāpums no pašreizējiem 380 eiro līdz 
430 no 2018. gada līdz 2020.gadam. 

Inga Antāne: Nekavējoties jāmaina 
oligarhus atražojošo sistēmu

I 
nga Antāne norādīja, ka 11.Saeimas 
laikā, kad Vides un reģionālās attīstī-
bas ministra amatu ieņēma Edmunds 
Sprūdžs, bet  viņa pati pildīja ministra 
padomnieces pienākumus, tika uzsāktas 

vismaz piecas iniciatīvas, lai uzlabotu valsts 
pārvaldību un nepieļautu tādus sistēmas 
kropļojumus, kādi redzami šobrīd.

“Toreiz mēs nācām klajā ar likumprojek-
tu par krimināli vajātiem deputātiem, kur ir 
šis likumprojekts? Tāda vairs nav. Mēs saga-
tavojām un iesniedzām likumprojektu par 
pašvaldību referendumiem, kas ļautu iedzī-
votājiem iedarboties uz pašvaldību darbu. 
Kur tas ir šobrīd? Likumprojekts vairs nav 
darba kārtībā. Mēs sagatavojām likumpro-
jektu par deputāta skaita samazināšanu paš-
valdībās, kas tika izdarīts ļoti minimālā kārtā. 
Sadarbībā ar Korupcijas novēršanas un apka-
rošanas biroju sagatavojām likumprojektu 
par interešu konflikta novēršanu, lai nebūtu 
lēmējvara un izpildvara vienota, kā tas ļoti 
bieži ir pašvaldībās. Šie  jautājumi tika pie-
ņemti ļoti minimāli un ar dažādām ierobežo-
jumiem,” raidījumam teica I.Antāne. 

Jāatgādina, ka likumprojekts ”Vietējo paš-
valdību referendumu likums” paredzēja 
regulēt kārtību, kādā var rosināt referendu-
mus pašvaldībās, un bija arī paredzēts, ka tie 
varētu notikt par pašvaldības domes atlaiša-
nu, kā arī par  pašvaldības ilgtspējīgas attīs-
tības stratēģiju vai atsevišķu tajā noteiktu 
jautājumu un publiskajā apspriešanā nodotu 
būvniecības ieceri, ja būvniecības ieceri rosi-
nājusi pašvaldība. Savukārt iecere par izmai-
ņām republikas pilsētas domes un novada 
domes deputāta statusa likumā paredzēja 
pilnvaru ierobežošanu pašvaldību deputā-
tiem, pret kuriem sākta kriminālvajāšana par 
smagu vai sevišķi smagu noziegumu.

“Es negribu runāt vienīgi par oligar-
hu sarunām. Tās ir tikai vienas sarunas. 
Mēs runājam par sistēmiskām problēmām. 
Mēs redzam, ka normatīvais regulējums 
ir neefektīvs vai nepietiekams, lai tiesīb-
sargājošās iestādes varētu strādāt efektīvi, 
operatīvi pareizi, lai nebūtu šāda izgāša-
nās. Mums ir jārunā par sistēmas uzlaboju-
mu, mums ir jāuzlabo normatīvais regulē-
jums, jāuzlabo tiesībsargājošo iestāžu darbī-

ba, operatīvā darbība, lai nav tā, kā notiek 
tagad. Ir tikai protests, bet kur ir priekšliku-
mi?” teica Inga Antāne.

BATL prezidente arī uzsvēra, ka ir apsvei-
cami, ka cilvēki Latvijā piedalās protestos 
un tic, un cer, ka kaut kas tā var mainīties. 
Taču vienlaikus viņa norādīja, ka daudzi no 
tiem, kas šajos protestos piedalās, nāk no 
esošās varas. “Viņiem vajadzētu nedaudz 
pastāvēt klusu, jo nekas nav izdarīts, lai uzla-
botu to sistēmu, un lai mums nebūtu jāiet 
protesta akcijās. Es ieteiktu ķerties pie dar-
biem, kamēr vēl ir laiks. Atjaunot pašvaldī-
bu referenduma likumu, iespējams, runāt 
par krimināli vajātiem deputātiem, interešu 
konflikta novēršanu, un tad mums būtu par 
ko diskutēt vairāk,” raidījumā norādīja Inga 
Antāne. 

Nodokļu reforma. 
Kas mūs sagaida?

No 
2018.gada tiks ievies-
ta iedzīvotāju ienāku-
mu nodokļa (IIN) prog-
resīvā nodokļu likme. 
Tikai iedzīvotāji ar ļoti 

augstiem ienākumiem – sākot no 5065 eiro 
mēnesī izjutīs ienākumu samazinājumu IIN 
progresivitātes dēļ. Mazākais pieaugums 
paredzams tiem darba ņēmējiem, kuru alga 
pirms nodokļu nomaksas ir no 900 līdz 1100 
eiro liela. Viņu ikmēneša ienākumi palieli-
nāsies par 7–11 eiro. Savukārt, piemēram, 
500 eiro saņēmēji bez apgādībā esošām 
personām iegūs 22 eiro mēnesī IIN likmes 
samazinājuma dēļ. Labā ziņa zemāku ienā-
kumu saņēmējiem ir arī tā, ka diferencētais 
neapliekamais minimums pilnā apmērā tiks 
piemērots algas izmaksas brīdī. Piemēram, 
430 eiro algas saņēmējam šogad piemē-
ro neapliekamo minimumu 60 eiro apmē-
rā algas izmaksas brīdī, lai gan pienākas 
nedaudz virs 112 eiro. Tas rada IIN nodok-
ļu pārmaksu, ko,  iesniedzot deklarāciju, 
var atgūt. Nākamgad 200 eiro neaplieka-
mo minimumu piemēros jau algas izmak-
sas brīdī, kas palielinās ikmēneša ienāku-
mus uzreiz.

IIN LIKMES UN NEAPLIEKAMAIS 
MINIMUMS 

Ienākumiem līdz 1667 eiro mēnesī vai 
20 000 eiro gadā piemēros IIN likmi 20 %, 
ienākumiem līdz 55 000 eiro – 23%, bet 
ienākumiem virs 55 000 eiro – 31,4%. 

Ja ienākumi mēnesī pārsniedz 1667 eiro, 
tad par ienākumiem līdz 1667 eiro tiks pie-

mērota 20 % IIN likme, bet par pārsniegu-
mu –23 %. Tātad, ja alga ir, piemēram, 1800 
eiro, tad 23 % IIN netiks ieturēts no visas 
summas, bet gan diferencēti – par pirma-
jiem 1667 eiro tiks ieturēti 20 % IIN, bet par 
atlikušajiem 133 eiro – 23%. Visus atvieglo-
jumus pilnā apmērā primāri atskaita no atal-
gojuma daļas, uz kuru attiecas 20 %. 

Ja ienākumi pārsniedz 4583 eiro mēnesī 
vai 55 000 eiro gadā, IIN likme par pārsnie-
gumu būs 31,4 %, bet, raugoties uz gada 
ienākumiem kopā, IIN atbilstošā apmērā tiks 
summēts kā nomaksātie 23 % + solidaritā-
tes nodokļa daļa.

Nākamgad pieaugs arī maksimālais dife-
rencētais neapliekamais minimums no līdz-
šinējiem 115 eiro uz 200 eiro. Pensijām 
neapliekamo minimumu nākamgad pare-
dzēts palielināt līdz 250 eiro mēnesī pašrei-
zējo  235 eiro vietā. 

Mainīsies arī IIN likme patentmaksām – tā 
būs no 50 līdz 100 eiro mēnesī iepriekšējo 
43 līdz 100 eiro vietā. Savukārt samazinā-
to patentmaksu no nākamā gada 1.janvā-
ra varēs maksāt arī pirmās un otrās grupas 
invalīdi.

Nodoklis tiks piemērots arī laimestiem virs 
3000 eiro. Tas neattieksies uz momentloteri-
ju “Simtgades loterija”, preču un pakalpoju-
mu loteriju laimestiem.

Jāatgādina, ka kredītiestādēm un maksā-
jumu pakalpojumu sniedzējiem būs pienā-
kums reizi gadā VID sniegt informāciju par 
klientiem – fiziskajām personām, kuru konta 
apgrozījums iepriekšējā gadā pārsniedzis 15 
000 eiro.

GROZĪJUMI LIKUMĀ “PAR VALSTS 
SOCIĀLO APDROŠINĀŠANU” 

No nākamā gada sociālās iemaksas 
tiek palielinātas par vienu procentpunktu. 
Obligāto iemaksu likme, ja darba ņēmējs 
tiek apdrošināts visiem sociālās apdrošinā-
šanas veidiem, turpmāk būs 35,09%, no 
kuriem 24,09% maksā darba devējs un 11% 
– darba ņēmējs.

Likuma grozījumi paredz pienākumu veikt 
arī obligātās iemaksas no autoratlīdzības. 
Autoratlīdzību izmaksātājs no saviem līdzek-
ļiem maksās obligātās iemaksas 5% apmērā 
tās saņēmēja pensiju apdrošināšanai.

Obligātās iemaksas 5% apmērā būs jāveic 
arī saimnieciskās darbības veicējiem, ja to 
ienākumi mēnesī nepārsniegs minimālo 
algu – 430 eiro. Ja ienākumi pārsniegs mini-
mālo algu, nodoklis būs jāmaksā no brīvi 
izvēlētas ienākuma daļas 32,13% apmērā. 
Vēl 5% no starpības starp izvēlēto summu 
un faktiskajiem ienākumiem būs jānovirza 
pensiju apdrošināšanai. Ja kopējie ienākumi 
gadā nesasniegs 50 eiro, sociālās iemaksas 
varēs neveikt.

ATTAISNOTIE IZDEVUMI UN 
IIN ATVIEGLOJUMI

Iepriecinošā ziņa ir tā, ka jau nākamgad 
no 215 uz 600 eiro tiks palielināta attaisnoto 
izdevumu ierobežojošā norma par ārstniecī-
bas, izglītības, ziedojumu un bērnu interešu 
izglītības maksājumiem nodokļa maksātā-
jam un katram ģimenes loceklim. Vienlaikus 
arī tiek ieviests procentuālais ierobežojums – 
līdz 50 % no gada ienākumiem. Jāņem vērā, 
ka ierobežojošais limits turpmāk attieksies 
arī uz zobārstniecības un plānoto operāciju 
izdevumiem, kurus līdz šim bija iespējams 
deklarēt pilnā apmērā un attiecīgi atgūt pār-
maksātā nodokļa tiesu.

No nākamā gada tiks ieviests lielāks IIN 
atvieglojums par apgādībā esošu perso-
nu – no līdzšinējiem 175 eiro nākamgad to 
paaugstinās uz 200 eiro mēnesī. 
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Par pacienta kaites smagumu un īpatnībām viņiem secinājums nav jāizdara 
pēc mirklīga vizuālā iespaida, viņi to saasināti izjūt tiešā kontaktā ar 
pacienta ķermeni, caur savās plaukstās un pirkstos sakoncentrēto jūtīgumu.

 turpinājums 6. lpp.

V 
ai gan kāds toreiz būtu varējis pateikt, ka ne 
puse mūža vēl nebūs nodzīvota, kad raksturā 
neatlaidīgā Lienīte, lai arī pamazām aizvien vai-
rāk zaudējot redzi, atradīs sevī spēku būt saska-
ņā ar pasauli un kļūt tai vajadzīga. Un beidzot 

piepildīs bērnības sapni – būt medicīnā. Tagad viņa kā līdz-
vērtīga ir to Ventspils masieru vidū, kas kaites no cilvēkiem 
atvaira ar savu roku pieskārieniem un glāstiem.

ČERNOBIĻA ATŅĒMA VĪRU UN TĒVU
Bet līdz tam liktenis Lienītei bija lēmis smagu darbu un 

ne vienu vien pārbaudījumu, starp kuriem gaišumu viņa 
varējusi pasmelties galvenokārt tikai ģimenē: tajā kopā ar 
vīru Ilgvaru audzinātas  meitas Līga, Elīna un dēls Mārtiņš. 
Diemžēl vīrs nav pieredzējis, kā bērni izaug, izskolojas 
un aiziet savā dzīvē. Viņš 1986. gadā vārda tiešā nozīmē 
ar varu paņemts no mājām un kopā ar citiem militāra-
jam dienestam pakļautajiem vīriem brutāli piespiests lik-
vidēt pasaulē lielākās kodolkatastrofas sekas, ko izraisīju-
si  Černobiļas atomelektrostacijas avārija. Pēc atgriešanās 
no radiācijas pārņemtās teritorijas Ilgvars juties labi, taču 
nodzīvojis vien dažus gadus un miris ar mīklainu diagnozi –  
saindēšanās ar nezināmas izcelsmes vielu, kam Lienīte jop-
rojām netic. Toreiz Neitāli dzīvojuši Ogres rajona Taurupē, 
Lienīte ar pārtraukumiem bērnu dzimšanai strādājusi par 
veterināro feldšeri, bet vīrs gādājis iztiku ģimenei, apkop-
jot kolhoza laukus ar traktoru un bijis darbā labi ieredzēts. 
Lienīte atzīst, ka Saldus sovhoztehnikumā savulaik iegūtā 
veterinārfeldšera specialitāte viņai sākotnēji bijusi pa prā-
tam, pēc mācībām ar aizrautību sākusi strādāt Ventspils 
rajona Tārgalē,  Mičurina vārdā nosauktajā saimniecībā, jo 
palīdzēt dzīvniekiem paticis kopš bērnības. Tieši tur viņai 
bijusi laime iepazīties ar ciemos pie savas māsas atbrauku-
šo ogrēnieti Ilgvaru, ar kuru izveidojusies laimīga kopdzīve. 
Taču fermās veicamo pienākumu vienmuļais un nebeidza-
mais konveijers entuziasmu pamazām dzēsis, raisot pašpār-
metumus, ka savulaik pakļāvusies radinieku spiedienam un 
piekritusi apgūt veterināriju, nevis studēt "mediķos". 

SAMĒROJOT AR PERSONĪGO PIEREDZI
Divpadsmit gadu vecumā no dzīves aizgājis viņai vistuvā-

kais cilvēks – māte, kura pirms tam paspējusi Lienīti iekār-
tot Juglas vājredzīgo internātā. Neilgi pēc viņas nāves tēvs, 
tīri kā ļaunā pasakā, pārvedis mājās pamāti. Valdonīgi skar-
bu, stingru un paštaisnu. Lienīte viņu ar ļaunu tomēr nepie-
min kaut vai tāpēc, ka šī sieviete mācījusi viņu būt vienmēr 
savāktai un sadzīvē kārtīgai, kas vēlāk dzīvē noderējis. Juglā 
meitene pabeigusi vidusskolu, pēc kuras tēvs un pamāte 
viņai likuši mācīties par veterināro feldšeri. Taču Lienītes 
pacietība tomēr nav bijusi bezgalīga, smagajā pusaudža 
vecumā uzspiestā formālās kārtības ievērošana vienu reizi 
beigusies ar spontānu protestu, kas izpaudies kā aizbēg-
šana no mājām. Ar sportisku  slaidumu apveltītā sieviete 
atzīst –  skarbos pagātnes notikumus nebūtu vērts piemi-
nēt, jo daudziem liktenis uzliek vēl smagākas nastas. Taču 
tos Lienīte prātā tomēr patur, lai, samērojot ar personīgo 
pieredzi, labāk izprastu savus tagadējos  pacientus, kuriem 
no sirds grib palīdzēt.

Ar rokām 
ieraudzīt 
acīm 
nesaskatāmo
Ventspilniece Lienīte Neitāle, līdzīgi daudziem 
bērniem, mazotnē sapņojusi kļūt par dakteri. Jo 
ļoti agri uzzinājusi, kā ir tad, kad grūti. Kad sāp, 
un nav, kas palīdz. Sāp ne tik daudz fiziski, cik  
prātā un sirsniņā, jo, atšķirībā no vienaudžiem, 
māte daba meitenei skopi piešķīrusi  acu gaišu-
mu, tāpēc agri vajadzējis sākt valkāt brilles ar 
bieziem jo bieziem stikliem. To dēļ nācies paciest 
gan pieaugušo līdzjūtīgās nopūtas, gan dažu 
klases biedru nievas. Un ārēji samierināties ar 
apziņu, ka ārsta balto halātu viņai valkāt laikam 
taču nebūs  lemts.

 “JŪS VARAT BŪT IZCILI...”
Klasiskās masāžas prasmes Lienīte  apguvusi Rīgas 

Medicīnas koledžā Latvijas valsts un Eiropas Savienības 
finansēta projekta ietvaros, kurā speciāli pulcināti vājredzī-
gi un neredzīgie šīs profesijas interesenti. Tur viņa iekrājusi 
zināšanas cilvēku anatomijā, fizioloģijā, ķirurģijā un citās ar 
organisma funkcionēšanu saistītās jomās. Mācību nobeigu-
mā ceļamaizē saņemot pasniedzēju pausto pārliecību, ka 
tieši tādi kā viņi nākamajā darbā var būt un parasti arī ir 
izcili. Jo par pacienta kaites smagumu un īpatnībām viņiem 
secinājums nav jāizdara pēc mirklīga vizuālā iespaida, viņi 
to saasināti izjūt tiešā kontaktā ar pacienta ķermeni, caur 
savās plaukstās  un pirkstos sakoncentrēto jūtīgumu, kas ir 
kā kompensācija par redzes nepilnībām. Masiera profesijā 
tas nozīmē – redzēt ar rokām.  Lienīte uzskata, ka šīs pras-
mes un saasināto uztveri labi papildina zināšanas, ko viņa, 
vēl nejaušot par iespēju apgūt masiera specialitāti, trīs gadu 
garumā smēlusies, neklātienē studējot Starptautiskajā pro-
fesionālās dziedniecības akadēmijā Rīgā. 

“Neesmu un droši vien arī nekad nebūšu praktizējo-
ša dziedniece, bet manā gadījumā veiksmīgi salikās kopā 
abās mācību iestādēs iegūtās zināšanas. Koledžā vairāk 
tika akcentētas masiera iespējas pozitīvi iedarboties uz cil-
vēka miesisko ķermeni, dziedniecības akadēmijā mudināja 
ieskatīties cilvēka sajūtās un pārdzīvojumos, kas ir ķerme-
nisko vainu pirmsākumā. Vienkāršāk sakot, masierim nav 
grūti konstatēt, kurā vietā slimīgi savilkts un sāp tas vai cits 
muskulis, pārlieku nospriegotas cīpslas, kuras locītavas un 
cik lielā mērā zaudējušas elastīgumu. Profesionālam masie-
rim diezgan elementāri būs ar zināmām manipulācijām tās 
atkal iedarbināt. Nelaime ir tā, ka efekts var būt īslaicīgs. 
Lai slimība atkāptos uz ilgāku laiku, masierim jāmēģina ar 
rokām un vārdiski uztaustīt pacienta emocionālo un garī-
go sakarību ar miesas vainām. Diemžēl to nav iespējams 
iemācīt un iemācīties, tas masierim vai nu ir, vai nav dots,” 
Lienīte Neitāle pieticīgi bilst, ka  cenšas šīs zināšanas apgūt 
un pielietot, un bieži vien tas dod vēlamo efektu. 

PIE PACIENTA AR LABESTĪBU
“Baudu un labu rezultātu,” Lienīte atklāj,  ko viņas izprat-

nē, pacientam vajadzētu izjust un saņemt masāžas seansa 
laikā. “Pieņemts uzskatīt, ka labam masierim jābūt fiziski 
spēcīgam, ar stiprām rokām, un arī tāds darba dienas bei-
gās jūtas noguris. Mana pieredze liecina par citu – pietiek ar 
vieglu pieskārienu vai glāstu, ja vien tie izdarīti īstajā vietā, 
intensitātē un secībā,  lai sasprindzinājums atslābtu un cil-
vēks justos veselībā jaunots. Pacients no manas darbošanās 
it kā uzlādējas, bet es seansa beigās, tieši otrādi,  sāku just 
tādu kā enerģētisko izsīkumu. Tam ir robežas, tāpēc esmu 
priecīga, ka pati varu noteikt, cik intensīvi strādāt, lai neiz-

degtu,” Lienīte stāsta, ka regulāri veic atveseļošanas vin-
grinājumus pēc cigun metodikas, lai emocionāli un fiziski  
uzturētu sevi formā un būtu garīgā līdzsvarā, jo tikai šādi 
sakārtots  mediķis var dot labumu pacientam. Bet pats gal-
venais – pie viņa jāiet atvērtam un ar labestību, citādi darbs 
būs veltīgs. Viņa pilsētas poliklīnikā to dara divas dienas 
nedēļā, pa retam atļaujoties arī kādas mājas vizītes, ja jūtas 
darbam pietiekami atjaunojusies.

Tagadējā specialitātē Lienīte strādā piecus pēdējos gadus 
un ievērojusi, ka daži pacienti viņas enerģētisko potenciālu 
iztukšo daudz vairāk, nekā citi. Masiere ar to rēķinās kā ar 
neizbēgamību, jo cilvēki ir tik dažādi. Jau mācoties koledžā, 
studenti tikuši apgaismoti, ka nāksies sastapties ar pacien-
tiem, kas egoistiski no dzīves pieraduši  vienīgi ņemt. Un 
arī masāžas seansa laikā centīsies no mediķes tikai pasmel-
ties enerģiju, nepapūloties nonākt emocionālā kontaktā ar 
masieri, neuztverot viņu kā ārstnieciskās procedūras part-
neri, bet tikai kā zināmu medicīnisko manipulāciju izpildītā-
ju, par kuru ir samaksāts. Kaut kaut gan tieši ārstnieciskajā 
procesā panāktā savstarpējā sapratne un uzticēšanās dod 
vislabāko rezultātu.

KĀDAM DER ARĪ “IZMĪCĪTĀJS”
Lienīte ar smaidu noraida pieņēmumu, ka viņai tādā gadī-

jumā vienlaicīgi būtu jāveic arī psihoterapeita funkcijas.  
“Nedaudz esmu apguvusi arī šo jomu, taču parasti paļaujos 

uz pacienta balsī, tās tembrā un intonācijā pausto informāci-
ju, ko vājredzības gados  esmu iemācījusies saklausīt īpaši 
jūtīgi. Redzīgie viņu tver pirmām kārtām vizuāli, bet patiesī-
bā balss un tas, kā slimnieka ķermenis atsaucas uz pieskārie-
nu, par viņu pasaka ja ne vairāk, tad patiesāk noteikti,” saka 
masiere, vienlaikus apstiprinot, ka profesionālo pienākumu 
viņa jebkurā gadījumā cenšas izpildīt nevainojami, bet emo-
cionālā kontakta gadījumā pozitīvais efekts it kā dubultojas. 
Tāpēc kā liela veiksme jāvērtē, ja pacientam palaimējas atrast 
savu masieri, nevis vienkārši kārtējo muskuļu “izmīcītāju”. 
Neapstrīdot, ka kādam varbūt der tieši tas. 

Vai Lienītei ir kāda īpaši vēlamu pacientu kategorija? Viņa 
atkārto, ka ar katru cenšas strādāt profesionāli, taču vislab-
prātāk tomēr nodarbojas ar bērniem, tanī skaitā zīdaiņiem. 
Pieradums mazuļus uztvert kā personības viņai no pašas 
ģimenes, bez tam viņa septiņpadsmit gadus,  gan nedaudz 
pastarpināti, ar bērniem bijusi kontaktā, strādājot par saim-
niecības vadītāju Vārves pagasta bērnudārzā "Zīļuks". 

“Man tur ļoti patika, būtu strādājusi arī ilgāk, taču redze 
sāka aizvien vairāk pasliktināties,  gandrīz neiespējami kļu-
vis izmantot datoru, lai gan dēls Mārtiņš kā tieši šīs jomas 
speciālists to īpaši piemēroja vājredzības apstākļiem. 
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Tautas sapulci Rātslaukumā 
23.augusta vakarā apmeklēja 
vairāk nekā 400 cilvēku. Pasāku-
ma sākumā klātesošie vienojās 
himnas dziedājumā, bet politiķu 
un kultūras darbinieku  uzrunās 
galvenokārt izskanēja – nedrīkst 
pieļaut, ka valstī turpinās situā-
cija, kurā viss notiek pēc saru-
nāšanas principa, kā arī asi tika 
izteikts nosodījums kā oligar-
hiem, tā pastāvošās varas nespē-
jai ieviest kārtību valstī.

Tautas sapulcē simtiem cilvēku 
protestē pret oligarhiem

K 
lātesošie tika aicināti aktīvi iesais-
tīties politiskajās norisēs un 
atbalstīt tādus politiskos spēkus, 
kas nesadarbojas ar oligarhiem 
un Krievijas varu. Vairāki runātā-

ji  šajā kontekstā kritizēja Zaļo un Zemnieku 
savienību, pie kuras stūres atrodas cilvēki ar 
augsta ranga kompartijas un valsts drošī-
bas dienesta darbinieku pagātni. Jo sevišķi 
daudz asu pārmetumu un kritikas tika parti-
jas “Latvijai un Ventspilij” līderim, Ventspils 
mēram Aivaram Lembergam, kurš “ir gaidīts 
un respektēts viesis Saeimā un pie koalīcijas 
sarunu galda, kamēr oligarhu varas nostipri-
nāšanās ir cieši saistīta ar kolaborantu izvei-
doto un atbalstīto sistēmu.

Daudz kritikas bija veltīts arī Valsts prezi-
dentam Raimondam Vējonim, jo sevišķi viņa 
13.jūlijā notikušajā tautas sapulcē paustajam 
aicinājumam “oligarhu sarunu” dalībnie-
kiem pašiem vērtēt savu politisko atbildību. 
Sanākušie uz šo kritiku reaģēja ar ovācijām.

Tautas sapulces rīkotāji uzsvēra, ka 
23.augusts tautas atmiņā ir viena no vistra-
ģiskākajām dienām, jo tieši šajā dienā 1939.
gadā tika parakstīts noziedzīgais Molotova-
Ribentropa pakts. Runātāji norādīja, ka 
Molotova-Ribentropa pakta sekas nav likvi-
dētas tāpēc, ka joprojām mūsu likteni nosa-
ka citi, proti, jau minētie oligarhi, valsts izza-
dzēji un shēmotāji.  

Taču latviešu tautas atmiņā šīs datums arī 
ir saistīts ar cerībām, tautas spēku, kas spēj 
iedvesmot daudzus. Proti, 1989.gadā noti-
ka Baltijas ceļš. Ne velti pasākuma noslē-
gumā sanākušie sadevās rokās, kā  savulaik 
Baltijas ceļā, un līdzīgi kā dziesmotās revo-
lūcijas laikā, noslēgumā vienojās “Daugav’s 
abas malas” dziedājumā. 
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Jau domājām, ka lielākās "šūmes" ap  tā saucamajām oligarhu sa-
runām jau aiz muguras, taču nekā! Latvijas Televīzijas raidījums “De 
facto” izgaismojis jaunu šo sarunu šķautni – šoreiz par to, cik liela ie-
tekme atsevišķiem politiķiem var būt tā vai cita augsta ranga vadītāja 
iecelšanai vai palikšanai amatā. 

Paldies visiem tiem ventspilniekiem, 
kuri nebija vienaldzīgi par mūsu valstī notiekošo un kopā ar Ventspils domes deputātiem 
Ģirtu Valdi Kristovski, Daci Kornu un Aivi Landmani piedalījās Tautas sapulcē 23. augustā. 

Paldies visiem tiem, kuri ar savu pilsonisko pozīciju skaidri parādīja, ka vēlas dzīvot nevis oligarhu nozagtā valstī, 
bet  patiesi demokrātiskā un tiesiskā Latvijā!

Oligarhu sarunās atklājas 
jauna šķautne

Ja pieņemam, ka daudz kas no 
mūsu valstī notiekošā ir viens 
liels absurda teātris, tad savā 
ziņā ventspilnieki var justies 
pat lepni – mūsu nozīmīgās, 

tomēr, būsim atklāti, nelielās pilsētas mērs, 
kā izrādās, var diriģēt arī "Latvijas  dzelzce-
ļa" vadītāja palikšanu vai nepalikšanu pie šī 
nozīmīgā valsts uzņēmuma stūres. Varētu 
jautāt – kas tur īpašs? Viens politiķis palū-
dzis cita atbalstu savam “protežē”. Taču lasot 
teiktā atreferējumu, smiekli vairs nenāk. 

“De facto” ziņoja, ka 2010. gada oktob-
rī pēc 10. Saeimas vēlēšanām, kad kļuva 
skaidrs, ka valdību veidos “Vienotība” kopā 
ar Zaļo un Zemnieku savienību, opozīcijā 
palikušās apvienības “Par labu Latviju” pār-
stāvis Ainārs Šlesers “Rīdzenē” tikās ar savu 
kādreizējo padomnieku Uģi Magoni, kuru 
pats 2005. gadā pirmo reizi iecēla LDz vadī-
tāja amatā. 

FAVORĪTS AUGULIS UN “ZALDĀTS” 
MAGONIS

Šlesers prognozēja, ka jaunais satiksmes 
ministrs būs Uldis Augulis. Un nekļūdījās. 
Pirmo reizi satiksmes ministra amatā Augulis 
stājās 2010. gada 3.novembrī un noturējās 
tajā līdz 2011.gada 25.oktobrim. Par Auguli 
jau tolaik politikas aizkulisēs runāja, ka viņš 
esot Lemberga favorīts un cilvēks, uz kuru 
tiek liktas lielas cerības, tieši tāpēc viņš izvir-
zīts ietekmīgajam amatam. Taču "Rīdzenes" 
sarunu laikā Šlesers Magoni iedrošinot klās-
tīja, ka Lembergam neesot, “ko īsti ielikt 
iekšā,” tāpēc “Aivars asas kustības” arī 
netaisīšot. Pēc Šlesera domām Lembergs 
gribēšot ar Magoni izrunāt “visus savus jau-
tājumus”. Šajā sarunā Šlesers arī atklāja, 
ka Rīgas domē tiks nodibināts “Saskaņas 
centra” un partijas LPP/LC bloks, kas likšot 
Lembergam “drusku aizdomāties un saprast, 
ka spēles noteikumi mainīsies”, jo Šlesers 
ar partneriem kontrolēšot Rīgu, bet Aivaram 
“interese Rīgas ostā esot pietiekoši liela”, un 
bez viņiem “tur viņš neko līdz galam tāpa-
tās” nevarēšot atrisināt.

2011. gada sākumā Šlesers par Uģa 
Magoņa un  LDz meitasfirmas “LDz Cargo” 
vadītāja Gunta Mača nākotni runāja ar vēl 
kādu ietekmīgu ventspilnieku – privātā 
dzelzceļa pārvadātāja “Baltijas tranzīta ser-
viss” vadītāju Ivaru Sormuli. Viņš lūdzis, lai 
Sormulis parunā ar Lembergu par Magoni, 
kura nomaiņa būtu “spēlēšanās ar uguni”. 
Šlesers sola, ka Magonis pildīšot uzstādīju-
mus kā vajag, jo esot “zaldāts, tā teikt, mor-
skoj flot,” līdz ar to “šitas te var veiksmīgi 
attīstīties”.

Jāatzīmē, ka 2010. gada oktobrī Uģa 
Magoņa vārds izskanēja vēl kādās “Rīdzenes” 
sarunās. Šoreiz gan nedaudz citā kontekstā. 

Lembergs jautājis Šleseram, vai  viņš zinot, 
ka Magone no dzelzceļa naudas caur reklā-
mu finansējis "Saskaņu" vēlēšanām. Uz ko 
Šlesers atbild, ka “savā laikā vai manā laikā 
kaut kāds atbalsts jau "Saskaņai" tur ir bijis – 
Baltijas fondiem un kaut ko tādu.” Savukārt 
Lembergs norāda: ”Nē, nē, nē.. Tas bija 
priekšvēlēšanu. Un “Jaunais laiks” arī kaut ko 
saņēma. Viņš tur pa pilnu... Vienkārši jātiek 
skaidrībā.”

Acīmredzot, Uģis Magonis oligarhu saru-
nās ticis atzīts par labu esam, jo amatā 
veiksmīgi noturējās līdz pat savam arestam 
2015. gada augustā, kad tika aizturēts sais-
tībā ar pusmiljonu lielu kukuli. Tiesa, tolaik 
satiksmes ministrs bija Anrijs Matīss.

KUNGI VISU NOLIEDZ
Bijušais LDz prezidents sarunā ar “De 

facto” gan noliedz, ka būtu rīkojies Šlesera 
biznesa interesēs. “Mums ar viņu sadarbī-
ba bija tāda, ka viņš redzēja, kā es strādā-
ju, un strādāju es, protams, dzelzceļa intere-
sēs. Nu, protams, īpašnieks – to es varu teikt 
par politisko ietekmi – īpašnieks ir valsts, un 
īpašnieka pārstāvis ir ministrs. Un, protams, 
ja viņam ir kādas idejas, nāk un izklāsta, un 
tad diskutē. Ja tu redzi, ka tās ir īstenoja-
mas, tad tu piekrīti, ja ne, tad centies pie-
rādīt, ka nevari izdarīt. Nu tāda tā sadarbība 
ir.” Savukārt no satiksmes ministra Auguļa 
apgalvotā izriet, ka Šlesera un Sormuļa rūpes 
par Magoni bijušas bezjēdzīgas, jo nekādas 
ārējas ietekmes uz ministriju saistībā ar LDz 
vadību neesot bijis. Vaicāts, vai viņam pirms 
Magoņa pārapstiprināšanas ar Lembergu par 
to bija sarunas, Augulis “De facto” atbildē-
ja: “Es šobrīd nevaru atbildēt, bet manuprāt, 
ka nē.”

INTEREŠU NEESOT, DĪVAINĪBAS IR
Lai arī Uldis Augulis liek noprast, ka 

Ventspils mērs viņa darbības satiksmes 
ministra amatā nekādi nav ietekmējis, tomēr 
ir fakti, kas liek par to šaubīties. Neilgi pēc 
nonākšanas satiksmes ministra amatā 2010. 
gada decembrī un 2011.gada janvārī Augulis 
nomainīja valdes locekļus un ministrijas pār-

stāvjus vismaz 11 valsts uzņēmumos, apstip-
rinot amatos ar ZZS un Ventspils uzņēmu-
miem saistītus cilvēkus. Valdes locekļi tika 
nomainīti “Latvijas Valsts radio un televī-
zijas centrā”, “Latvijas Jūras administrāci-
jā”, “Latvijas Pastā”, starptautiskajā lidostā 
“Rīga”, „Autotransporta direkcijā”, “Latvijas 
Autoceļu uzturētājā”, “Latvijas Gaisa satiks-
mē”, “Latvijas dzelzceļā”, bet Ventspils brīv-
ostā un Rīgas brīvostā tika nomainīts pārstā-
vis valdē.

Uldis Augulis tolaik apgalvoja, ka valžu 
locekļi netiekot mainīti mainīšanas pēc, 
bet gan tāpēc, ka nespējot tikt galā ar 
saviem pienākumiem, un uzticami cilvē-
ki šo uzņēmumu pārvaldē esot vajadzī-
gi. Zīmīgi, ka nevienā gadījumā netika 
rīkots konkurss, jo pēc paša ministra teiktā 
Komerclikums konkursa rīkošanu neprasa. 
Ne mazāk interesants ir fakts, ka 2010.g. 
februāra sākumā pēc Auguļa kā valsts kapi-
tāla pārstāvja ieteikuma par nacionālās lid-
sabiedrības "airBaltic" padomes priekšsē-
dētāju tika iecelta ar Ventspils mēru Aivaru 
Lembergu saistītā Santa Glāzniece. Viņa 
iepriekš strādājusi ar vairākiem Ventspils 
ostas tranzīta uzņēmumiem saistītajā starp-
niekfirmā "LSF Holdings", kurā 50% akciju 
pieder Lemberga bērniem.

Par to, ka satiksmes ministru un Ventspils  
mēru varētu vienot arī visnotaļ interesan-
tas darījumu saites, liek domāt arī kāds 
2011. gadā noticis "Latvijas dzelzceļa" iepir-
kums. Proti, tolaik mediji ziņoja, ka Aivara 
Lemberga ģimenei piederošais uzņēmums 
"Bio-Venta" ieguvis teju 2 miljonu ASV dolā-
ru līgumu, uzvarot satiksmes ministra Auguļa 
redzeslokā esošā "Latvijas dzelzceļa" ritošā 
sastāva serviss" konkursā par biodīzeļdeg-
vielas piegādi. "Bio-Venta" savu cenas pie-

dāvājumu iesniegusi pēdējā brīdī un tā bijusi 
vien pāris tūkstošu ASV dolāru zemāka par 
konkurenta piedāvāto. Aizkulisēs tolaik pie-
ļāva, ka varētu būt notikusi iekšējās informā-
cijas par konkurenta piedāvāto cenu noplu-
dināšana. "Bio-Venta" šos pārmetumus gan 
kategoriski noliedza, un  arī Anrijs Lembergs 
noliedza, ka viņam piederētu "Bio-Venta" 
vai uzņēmums "ALA Investments", kas ir šīs 
ražotnes līdzīpašnieks. Tomēr mediji tolaik 
ziņoja, ka A. Lemberga bērni aprakstīto 
notikumu laikā kontrolējuši šī uzņēmuma 
līdzīpašnieku kā tā padomes locekļi, ko 
apliecinot Uzņēmumu reģistrā pieejamie 
dokumenti par "ALA Investments" padomes 
sēdēm

SARUNU IERAKSTI IR!
Tomēr jautājums, kurš šobrīd visvairāk 

interesē kā sabiedrību, tā, jādomā, arī pašus 
sarunās iesaistītos, skan – vai ir arī paši saru-
nu ieraksti, kuru autentiskumu neviens vairs 
nevarētu apšaubīt?

Uz šo jautājumu sarunā ar portālu 
Kasjauns.lv atbildējusi oligarhu sarunu par-
lamentārās izmeklēšanas komisijas priekš-
sēdētāja Inguna Sudraba.

„Ir ļoti, ļoti daudz ierakstu. Mazākā daļa 
no tiem ir atlasīta un pievienota operatīvajā 
lietā. Tās ir atšifrētas, ir vairāki sējumi. Viena 
daļa sarunu atrodas prokuratūrā, otra daļa – 
KNABā. Šo sarunu ieraksti fiziski eksistē un 
esmu tos dzirdējusi. Protams, ne visus – tikai 
tos, kas pievienoti kriminālprocesa operatī-
vajai lietai.”

Vienlaikus Sudraba norādīja, ka publis-
kajā telpā parādījušies sarunu fragmenti ir 
„izrauti” no to konteksta, ar tiem varētu tikts 
„dažādi manipulēts”, un tāpēc arī nepiecie-
šama to „loģiska pārbaude”. 

Mūsu nelielās pilsētas mērs, kā izrādās, 
var diriģēt arī "Latvijas dzelzceļa" vadītāja 
palikšanu vai nepalikšanu pie šī nozīmīgā 
valsts uzņēmuma stūres.
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“Deputātu kvotu” nebūs
Valdošā koalīcija vienojusies par atteik-
šanos no tā dēvētajām “deputātu kvo-
tām”, informēja Ministru prezidents Māris 
Kučinskis (ZZS). Tas nozīmē, ka valsts 
budžeta apstiprināšanas gaitā deputā-
ti vairs nevarēs sadalīt papildu līdzekļus 
dažādiem pasākumiem, kā tas bija pie-
ņemts iepriekšējos godos. Papildu līdzekļi 
tiks virzīti ministriju prioritātēm un prog-
rammām, tāpēc kvotu princips netiks 
iedarbināts. Savukārt visi pieprasījumi tiks 
virzīti caur valdības esošajām program-
mām un tiks izvērtēti.

VID plāno sazināties ar 
iedzīvotājiem, kuri nav 
iesnieguši deklarāciju 
Ņemot vērā Latvijā ieviesto diferencēto 
neapliekamo minimumu, VID plāno sazi-
nāties ar iedzīvotājiem, kuri nav iesnie-
guši ienākumu deklarāciju par 2016.gadu, 
intervijā LTV raidījumam “Rīta Panorāma” 
teica VID ģenerāldirektore Ilze Cīrule. “No 
septembra mēs apzināsim tos mūsu valsts 
iedzīvotājus, kuri mums nav iesnieguši 
deklarāciju par 2016.gadu, bet kam pienā-
kas šis diferencētais neapliekamais mini-
mums un, iespējams, nodokļu atmaksa,” 
uzsvēra Cīrule. Iedzīvotāju uzrunāšanai VID 
slēgs līgumu ar informācijas tehnoloģiju 
sistēmas izstrādātāju.

No septembra darbosies 
jaunie pārvietojamie 
fotoradari
Valsts policija  no uzņēmuma “Reck” saņē-
musi 12 jaunus pārvietojamos fotorada-
rus, kas ļaus ātrumu uz autoceļiem kontro-
lēt jau septembrī, pastāstīja VP Satiksmes 
drošības pārvaldes priekšnieks Normunds 
Krapsis. Fotoradari būs izvietoti visos reģio-
nos, to atrašānās vietas būs norādītas 
VP mājaslapā, taču vadītāji nevarēs zināt 
kurā dienā konkrētajā vietā tie atradīsies. 
Pārvietojamo fotoradaru izvietošanā polici-
ja ņem vērā negadījumu statistiku, cietušo 
skaitu, satiksmes intensitāti un infrastruk-
tūru atsevišķos ceļu posmos, kā arī iedzī-
votāju iesniegumus par ātrumu fiksējošo 
ierīču izvietošanu atsevišķās dzīvojamās 
zonās, kur automašīnu vadītāji bieži pār-
sniedz ātrumu un apdraud citus satiksmes 
dalībniekus.

Vējonis iesniedz 
priekšlikumus likumu 
kvalitātes celšanai
Valsts prezidents Raimonds Vējonis iesnie-
dzis Saeimā priekšlikumus likumdošanas 
procesa pilnveidošanai, kuru mērķis ir celt 
likumu izstrādes kvalitāti un panākt lielā-
ku caurskatāmību likumdošanas procesā. 
Prezidenta rosinātie priekšlikumi paredz 
izdarīt izmaiņas arī vairākos Saeimas 
Kārtības ruļļa pantos. Tāpat priekšlikumi 
paredz turpmāk visiem likumprojektiem 
izstrādāt anotācijas, kas atbildētu uz jautā-
jumiem, kāpēc likums ir vajadzīgs, kā arī  – 
kāda var būt tā iespējamā ietekme uz taut-
saimniecību un citām dzīves jomām.

Iedzīvotāji netic, ka bagāts 
var kļūt godīgā ceļā
Vairums iedzīvotāju ir pārliecināti, ka godī-
gā ceļā Latvijā nevar kļūt bagāts, liecina 
pētījumu aģentūras SKDS veiktā aptauja. 
Šādam apgalvojumam piekrīt 71% iedzī-
votāju (tam drīzāk piekrīt 29% aptaujā-
to, savukārt vēl 42% tam piekrīt pilnībā). 
Šogad fiksētais rezultāts ir par četriem pro-
centpunktiem augstāks nekā pērn. Pretēju 
viedokli pauda 23% iedzīvotāju, kas ir par 
trim procentpunktiem mazāk nekā pērn. 
Vēl 6% respondentu nespēja sniegt kon-
krētu viedokli šajā jautājumā.

LATVIJĀ Ar rokām ieraudzīt acīm 
nesaskatāmo

Ventspils – tā ir pilsēta, kuras ekonomika attīstās sasaistē ar brīvostas zonu, kurā, 
savukārt,   atveras dažādi rūpnieciski un komercuzņēmumi. Bet jebkurai medaļai 
ir  otra puse. Darba aizsardzības speciālisti norāda – jo ātrāk traucas lokomotīve, jo 
bīstamāka tā ir gan tiem, kas kurtuvē  pieber ogles, gan arī tiem, kas brauc.

Darba aizsardzības nevar būt par daudz

Milzīgs paldies Latvijas Neredzīgo bied-
rības Ventspils nodaļas darbiniecēm, kuras 
mani informēja par iespēju apgūt masie-
ra specialitāti. Nešauboties tam piekritu, 
jo saskatīju iespēju beidzot apgūt medi-
ķa profesiju. Protams, jaunības sapnis bija 
kļūt par ārsti, bet ar tagadējo dzīves  piere-
dzi secinu, ka varbūt masieres darbs ir tieši 
tas, kam esmu vispiemērotākā un kas man 
aizvien vairāk patīk,” Lienīte pārliecināta, 
ka savu vietu dzīvē un darbā meklēt nekad 
nav par vēlu. 

                                          
SLIMĪBA NAV SALAUZUSI PAŠCIEŅU

Vai viņas bērni arī ir izteikuši vēlmi dar-
boties medicīnā? Lienīte apgalvo, ka nav 
mēģinājusi viņiem uzspiest savu redzējumu 
par profesijas izvēli, kā to no saviem radi-
niekiem piedzīvojusi viņa. Taču, jā –   vecā-
kā meita Līga, kurai pašai jau ir trīs bērni, 
ieguvusi sertifikātu, lai savā dzīvoklī Liepājā 
uzņemtu dienas aprūpei līdz pieciem bēr-

TRAĢISKI SKAITĻI
Šī gada pirmajos sešos mēnešos visā 

Latvijā darba vietās negadījumos cietuši jau 
16 cilvēki, bet vēl septiņi   atrasti miruši, – 
ziņo Valsts darba inspekcija. Pagājušajā gadā 
šajā pašā laika periodā darba vietās gāja bojā 
24 cilvēki. Smagus miesas bojājumus guvu-
ši 100 cilvēki, kas ir par 6 cilvēkiem mazāk 
nekā pagājušajā gadā. 

Ieklausieties – darba vietā nomira 52-gadīgs 
celtnieks, 50-gadīgs vadītājs, 56-gadīgs 
vasaras palīgstrādnieks, 57-gadīgs sētnieks, 
55-gadīgs vadītājs gāja bojā demontējot 
kravas auto detaļas. Darba vietā gāja bojā 
arī 53-gadīgs pašizgāzēja auto vadītājs, kad 
mašīna noslīdēja no ceļa un iegāzās karje-
rā. Bija arī pašnāvību gadījumi – 45-gadīgs 
autovadītājs izdarīja pašnāvību Austrijā, bet 
44-gadīgs apsardzes darbinieks pie pašnāvī-
bas mēģinājuma guva  smagas traumas.

PĀRBAUDA PĀRKĀPĒJUS
Tā turpināt varētu ilgi. Būtībā viss liecina 

par to, ka darba devējs par saviem darbi-
niekiem neinteresējas un tiem nenodroši-
na atbilstošus darba apstākļus. Kā pastās-
tīja Valsts darba inspekcijas pārstāve Dace 
Aleksāne, inspekcija uzsākusi uzņēmumu 
tematisko pārbaudi, lai noskaidrotu, kā 
darba vietās tiek ievēroti darba drošības 
noteikumi. „Pārbaužu mērķis ir samazināt 
darba vietās nelaimes gadījumos cietušo 
skaitu. Šādas pārbaudes notiks visā Latvijas 
teritorijā un ilgs  līdz oktobrim. Saskaņā ar 
Valsts darba inspekcijas datiem 2016. gadā, 
salīdzinājumā ar iepriekšējo gadu, smagu 
nelaimes gadījumu skaits pailielinājās par 
36%,” viņa teica.

 Bez tam inspekcija pārbaudīs arī kā tiek 
ievērotas darba likuma prasības – vai ir 
noslēgti darba līgumi, vai uzskaitīts faktis-
ki nostrādātais darba laiks u.t.t. Ja tiek kon-
statēti pārkāpumi, inspektors darba devējam 

var dot laiku pārkāpumu novēršanai. Bet, ja 
tiks konstatēti pārkāpumi, kuru dēļ darbinie-
ku veselība un drošība ir pakļauta būtiskam 
riskam, Valsts darba inspekcijas inspektori ir 
tiesīgi, piemēram, konkrētā objektā celtniecī-
bas darbus apturēt. Par atklātajiem pārkāpu-
miem darba devējam var tikt piemērots arī 
naudas sods.

JAUNI PAŅĒMIENI
Tomēr kā atzina Valsts darba inspekcijas 

vadītājs Renārs Lūsis, ar pārkāpējiem risināt 
jautājumus kļūst arvien grūtāk. Piemēram, 
Latvijā samazinās nelegāli nodarbināto 
skaits, taču rodas arvien jauni paņēmieni, kā 
likumu apiet. “Pats izplatītākais likumpārkā-
pums šodien ir tas, ka strādājošie tiek nodar-
bināti vairāk stundas, nekā norāda darba 
laika uzskaitēs. Rezultātā arī sociālās iemak-
sas par strādājošiem tiek maksātas mazākā 
apmērā,” atzīmēja R.Lūsis.

Inspekcija joprojām atklāj ļoti daudzas 
problēmas tieši darba vietās. „Par to liecina 
fakts, ka pagājušajā gadā pieauga negādīju-
mu ar letālu iznākumu skaits tieši darba vie-
tās,” stāsta inspekcijas vadītājs.

LAUKU GUDRINIEKI
Tanī pat laikā kā pastāstīja inspekcijas 

Kurzemes reģionālās nodaļas (Ventspils sek-
tora)  inspektore Zaiga Tomsone, situācija ar 
darba likuma pārkāpumiem Ventspilī šodien 
ir labāka nekā jebkad agrāk. „Pirmajā pusga-
dā izdarījām 39 pārbaudes un administratīvi 
sodījām 13 uzņēmumus. Tas tiešām ir labs 
rezultāts. Rīgā, piemēram, šie skaitļi ir ievē-
rojami lielāki,” viņa  uzsvēra.

Jāatzīmē, ka pēc Z.Tomsones teiktā, 
Ventspils šodien ir   reģions, kas no ekono-
mikas viedokļa attīstās visai strauji. Par to 
varētu priecāties, bet katrai medaļai ir sava 
otrā puse. „Kā pierāda prakse, ostas teritori-
jā, un ne tikai tur, jaunatvērtajiem uzņēmu-

Māris L. 
33 gadi, celtnieks
Es inspektoriem ieteiktu pārbaužu laikā 
vairāk uzmanības pievērst celtniecības 
nozares drošības noteikumu ievērošanai. 
It sevišķi jāpārbauda celtniecības sastat-
ņu drošība, tranšeju nostiprinātība, dro-
šība strādājot lielā augstumā, kā arī vai 
strādājošie ir nodrošināti ar individuāla-
jiem darba drošības elementiem. Mums 
firmā bija gadījums, kad slikti nostiprinā-
to sastatņu dēļ strādnieks nokrita. Paldies 
Dievam, viņš tikai lauza roku. Bet pat pēc 
šī gadījuma mūsu vadītāji neko nedarīja, 
lai uzstādītu jaunas sastatnes.

Laila V. 
40 gadi,inženiere, robotehnikas operatore

Mūsu uzņēmumā tiešu darba drošības 
noteikumu pārkāpumu nav. Bet ja ir kāds 
ļoti steidzams pasūtījums, paēst nākas 
tieši darba vietā, kas tieši pazemina darba 
drošību. Pie kam variants, kad nākas pār-
tikt tikai no sausas pārtikas, rada veselības 
problēmas.

Oļegs K. 
55 gadi, frēzētājs

Nu ko tur slēpt, arī pie mums darbā bija 
nelaimes gadījumi. Galvenokārt pašu dar-
binieku vainas dēļ. Ir cilvēki, kas pārlieku 
aizraujas ar alkoholu, darba drošības pra-
sības neievēro, meistaru neklausa. Mūsu 
darba devēju, ja arī var par kaut ko vainot, 
tad tikai par to, ka pietiekoši šādas parā-
dības nekontrolē. Bet vispār pie mums 
viss ir izdarīts, lai darba drošība būtu 
nodrošināta.

VENTSPILNIEKU VIEDOKĻI

Kur vērsties pārkāpumu gadījumā?
Jautājumos par darba devēju rīcības likumību un darba līgumiem jāvēršas Valsts darba inspek-
cijā. Tālrunis: 67186522, 67186523. Tālrunis anonīmām sūdzībām par pieļautajiem pārkāpu-
miem: 67312176. Valsts darba inspekcijas Kurzemes reģionālā nodaļa (Ventspils sektors).
Tālrunis: 63627738; adrese – Ventspils, Tirgus iela 7, LV-3601.

UZZIŅAI

miem ir problēmas ar darba likuma ievēroša-
nu. Pārkāpumi ir gan lieli, gan arī ne sevišķi 
lieli. Taču galvenais ir neatstāt situāciju paš-
plūsmā,” skaidro speciāliste.

Pēc viņas domām Ventspilī ir plaši izpla-
tīts arī tāds pārkāpumu veids kā nereģistrē-
ta nodarbinātība lauksaimniecībā. „Kurzemē 
pēc veiktajām pārbaudēm gandrīz katrā 
zemnieku kooperatīvā atrodami nelegāli 
strādājoši cilvēki. Šai nozarei mēs pievēr-
šam pastiprinātu uzmanību. Bez tam nele-
gāla nodarbinātība ir viena no ēnu ekonomi-
kas sastāvdaļām, bet cīņa ar ēnu ekonomiku 
ir visas valsts prioritāte,” teic inspektore. 

niem, kuru vecākiem darbs to neļauj darīt 
pašiem. Turklāt šādai mazai grupiņai aprū-
pes kvalitāte un attīstošo rotaļu iespējas 
ir labākas nekā pašvaldības bērnudārzā, 
Lienīti pārliecinājusi Līga.  Dēls Mārtiņš savu 
aicinājumu atradis informāciju tehnoloģijas 
jomā un strādā nopietnā firmā, arī Liepājā.  
Pastarīte Elīna vairākus gadus pavadījusi 
Itālijā, perfekti apgūstot valodu un turienes 
kulinārijas noslēpumus. Pagaidām netiekot 
atklāts, kādi ir viņas nākotnes plāni Liepājā, 
taču nojaušams, ka tā varētu būt ar grā-
matvedības pakalpojumiem saistīta bizne-
sa dibināšana, “ neieslīgstot detaļās, stāsta 
Lienīte, piebilstot, ka tieši bērni un tagad arī 
mazbērni ir viņas dzīves lielākā laime. 

Pati viņa jau vairāki gadi kopš atradu-
si balstu civilvīra Alda personā, jo viņš ir 
palīgs ne vien vājredzīgam grūtās  sadzīvis-
kās situācijās, bet palīdz Lienītei arī atjauni-
nāt iztērēto enerģiju, ar automašīnu aizve-
dot viņu gan pie jūras, gan uz mežu vai lau-
kiem. Jo Lienīte šo vietu  skaistumu, nemie-
ru un mieru spēj novērtēt, ieklausoties vējā 

un vētrā, viļņu stāstos un putnu sarunās, 
sajūtot biklā saules pieskārienā, kam redzī-
gie cilvēki reizēm pat nepievērš uzmanību. 
Ikdienā  Aldis parasti viņu no netālā Vārves 
pagasta atvizina uz darbu, palīdz iepirkties 
un kārtot papīrus, lai gan Lienīte daudz ko 
cenšas darīt pati. Poliklīnikas ēku, kuras tre-
šajā stāvā atrodas viņas darbavieta, Lienīte 
apguvusi un pārvietojas patstāvīgi, vienīgi 
liftu neizmanto, jo nevar saskatīt skārienjūtī-
gos ciparus tā iedarbināšanai. Arī balto spie-
ķi viņa nelieto, jo pagaidām ne visai paļau-
jas, ka šoferi to respektēs. 

“Ja godīgi, pagaidām labprātāk cenšos 
palīdzēt citiem, nevis lūgt un pieņemt palī-
dzību no līdzcilvēkiem,” veselības stāvokļa 
dēļ Lienīte nekad mūžā nav zaudējusi cil-
vēcisko pašcieņu un negrib to pieļaut arī 
turpmāk.  

“Man patīk mana vienīgā dzīve, jo, atņe-
mot redzi, liedzot, kā gribētos, ar vēju 
matos vadīt automašīnu un izjust dabas 
krāsu prieku, tā aplaimojusi mani ar spēju 
izjust un novērtēt skaistumu un laimi citā-
dākā, varbūt pat dziļākā veidā, nekā tas pie-
ejams veselajiem,“ Lienīte pārliecināta, ka 
mūžā piedzīvos vēl daudzus labus, sajūtās 
balstītus pārsteigumus, ko vārdos varbūt pat 
nevarēs izteikt. 
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Šīs nedēļas nogale ventspilniekus priecēs ar māksli-
nieciskām, muzikālām un sportiskām aktivitātēm. 

Nedēļas nogale 
mākslas un 
mūzikas zīmē

Laikam šodienas Latvijā būs grūti atrast 
pilsētu, kurā nav savas brīvdabas estrā-
des – tādas, kur siltajā gadalaikā notiek 
koncerti, teātra, pat operas vai baleta 
izrādes; kur svētkos pulcēties pilsētas 
iedzīvotājiem uz lielkoncertu, uzvedu-
mu, tāpat zaļumballi. Ko nu tikai pilsētu, 
arī pagastos ir brīvdabas skatuves – kur 
lielāka, kur mazāka; ar skatītājiem do-
mātām solu rindām, apgaismojumu un, 
dabiski, mūsdienīgām labierīcībām.

Ventspilī, Talsu ielā 22. augustā ap plkst. 23.50 Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvaldes Kārtības policijas biroja 
Satiksmes uzraudzības rotas darbinieki, patrulējot ar trafarēto automašīnu, apturēja transportlīdzekli “BMW 535”, 
kuras vadītājs vietā, kura atļautais braukšanas ātrums ir 50 kilometri stundā traucās ar ātrumu 226 kilometri stundā. 
Automašīnu vadīja kāds 1985. gadā dzimis vīrietis, kurš jau iepriekš bija nonācis policijas redzeslokā par līdzīgiem 
pārkāpumiem, tāpat viņam iepriekš ir atņemtas arī  tiesības. Steidzīgajam autovadītājam tika piemērots maksimā-
lais par šādu pārkāpumu paredzētais naudas sods 680 eiro apmērā un tiesību atņemšana uz divpadsmit mēnešiem.

Piektdien, 25. augustā mākslas mīļotājiem noslēgu-
ma izstādē būs iespējams skatīt starptautiskā grafikas 
plenēra “Ventspils DOKUMENTA 2017”  mākslinieku dar-
bus. Izstādes atklāšana plkst. 17.00 Galvenās bibliotēkas 
ēkā Akmeņu ielā 2. Savukārt plkst. 18.00  laukumā pie 
Galvenās bibliotēkas ieejas mākslinieces M.Klušas rado-
šā darbnīca. 

Piektdienas pastaiga “Iznāc vakara gaismā” no plkst. 
18.00 – 19.00 Ventspils Nikolaja ev.lut. baznīcas dārzā, bet 
no astoņiem līdz deviņiem vakarā turpat būs klausāma 
Stīgu kvarteta koncertprogramma.

Dzirnavu laukumā notiks pasākumi mazo ventspilnieku 
priekam – no 18.00 – 19.00 Krāsu dārzs, muzikāls rotaļuz-
vedums bērniem kopā ar Blīkšķu Bannijiem un sunīti Pluto. 
Pēc tam – Krāsainā radošuma darbnīca. Visi pasākumi ir 
bez maksas.

Rātslaukumā no pulksten sešiem vakarā līdz pat pusnak-
tij būs skatāma fotokluba “Moments” izstāde – “Ventspils 
pilsētas svētki caur objektīvu”.  No 19.00 – 21.00 lauku-
mā pie Kuldīgas un Kārļa ielu krustojuma ielu vingrotāju 
paraugdemosntrējumi.

Lielajā laukumā no 19.00 – 02.00 Piektdienas pastaigas 
POP UP restorāns. No 20.00 – 21.00 koncertprogramma 
“Vasaras atmosfēras” – komponists un sitaminstrumentā-
lists Raimonds Zaļupe, pianists Raimonds Petrauskis. 21.00 
– 22.00  koncertprogramma “Mīla un tango latviešu mūzi-
kā”. 22.00 Dj Mareks Ameriks.

Zaļajā namiņā no 20.00 – 03:00 Lampu tirgus ar dzīvo 
mūziku un DJ Siram vinilla plašu mūziku.

Vecpilsētas tirgū no 20:00 – 24:00 izklaides jauniem un 
veciem – humoristiska brīvdabas koncertprogramma “Tik 
dēļ Jums, daiļās dāmas” – Dailes teātra vokālā grupa “Ilga” 
un pavadošā grupa “Jestrās meitenes”. 22.00 dejas kopā 
ar grupu “Roja”.

Ventspils tehnikuma pagalmā no vienpadsmitiem vaka-
rā līdz pat trijiem naktī Ventspils Lighthouse. Uz elektronis-
kās mūzikas un gaismas saspēli ar papildus specefektiem 
balstīts pasākums.

Un, protams, plkst. 19.00 Pludmales volejbola stadionā 
pludmales volejbola turnīrs “Karalis un karaliene”. 

Sestdien, 26. augustā plkst. 10.00 OC “Ventspils” Ledus 
hallē turpinās Starptautiskais kērlinga turnīrs „Ventspils 
kauss 2017”, bet plkst. 11.00 OC “Ventspils” tenisa kortos 
bērnu tenisa U-10 Zaļās grupas turnīrs. 

Plkst. 16.00 OC “Ventspils” stadionā "Synot Tip" Latvijas 
Virslīgas čempionāta spēle futbolā FK „Ventspils” – RFS 
Biļetes cena pieaugušajiem –EUR 1,50, bērniem, studen-
tiem, pensionāriem, invalīdiem EUR 0,70.

Ventspils Jaunrades namā pulksten 10 notiks Pensionāru 
biedrības jubilejas pasākums. Bet deviņos vakarā Staldzenes 
pludmalē Senās uguns nakts. Muzicēs Ventspils jauktais 
koris “Līvzeme”, dziesminieks Varis Vētra. Bezmaksas 
pasākums.

Svētdien, 27. augustā Kapu svētki. 13.00 Staldzenes, 
Doku kapos; 14.30 Priežgalu, Kantsonu kapos; 17.00 Meža 
kapos.

11.00 00 OC “Ventspils” tenisa kortos Bērnu tenisa U-10 
Zaļās grupas turnīrs.

Pulksten 12.00 Bērnu pilsētiņā, bet plkst. 15.00 Bērnu 
parkā “Fantāzija” leļļu izrāde bērniem “Ķiplociņš gatavojas 
skolai”. Bezmaksas pasākums.

Pārventas bibliotēkā plkst. 15.00 koncerts “Pēdējā vasa-
ras pietura”. Piedalās Ventspils Jaunrades nama jaunie 
solisti. Bezmaksas pasākums.

Sestdien, 26. augustā Vārves pagastā pie NATO 
nobrauktuves jūrmalā plkst. 19.00 būs senā ugunsku-
ru nakts. Tārgales pagastā plkst. 20.00 Liepenes jūrmalā 
“Ugunskuru nakts ar latvju zīmes ugunsfigūru”. Piltenes KN 
22.00 zaļumballe ar grupu “Zeļļi”.

Ventspilī “BMW” traucies 
ar ātrumu 226 kilometri stundā

Jāatzīmē, ka pārgalvīgi autobraucēji Ventspils pusē pēdē-
jā laikā nav retums. Piemēram, 15.augusta rītā, ap pulk-
sten 8.00 autoceļa Rīga – Ventspils (A10) 26. kilometrā 
VP Satiksmes uzraudzības un koordinācijas biroja Speciālo 
uzdevumu nodaļas darbinieki sadarbībā ar VP Rīgas reģio-
na Satiksmes noziegumu izmeklēšanas biroja darbiniekiem 
aizturēja kādu steidzīgu 1980. gadā dzimušu automašīnas 
"Mercedes-Benz" vadītāju, kurš pārkāpa atļauto braukšanas 
ātrumu. Vietā, kur atļautais braukšanas ātrums ir 90 km/h, 

šis šoferis traucies ar ātrumu 120 km/h. Cenšoties izvairīties 
no soda un administratīvā pārkāpuma protokola noformē-
šanas, vīrietis likumsargiem piedāvājis 50 eiro kukuli. Par 
šo gadījumu tika uzsākts kriminālprocess par kukuļdošanu.

Valsts policija aicina vadītājus nebūt pārgalvīgiem un 
atcerēties, ka atļautā braukšanas ātruma pārsniegšana, kā 
arī citu ceļu satiksmes noteikumu prasību neievērošana 
apdraud ne tikai paša transportlīdzekļa vadītāja, bet arī citu 
ceļu satiksmes dalībnieku drošību un veselību. 

Reiz bija skatuves...

Arī vairākus gadu desmitus pēc 
otrā Pasaules kara, padomju varas 
apstākļos, Atpūtas dārzs bija būtiska 
pilsētas kultūras dzīves sastāvdaļa. 
Īpašs notikums bija ik vasaru rīko-
tie simfoniskās mūzikas koncerti un 
teātra izrādes. Sešdesmito gadu vidū 
pēc kompartijas rīkojuma Atpūtas 
dārzu pārdēvēja par Gagarina parku 
un pie ieejas uzstādīja milzīgu kos-
monauta galvu no bronzas. Sākoties 
Atmodai, dārzs atguva savu īsto 
vārdu, bet ne uz ilgu laiku – ar paš-
valdības vadības lēmumu to nosau-
ca par “Bērnu pilsētiņu”, uzstādī-
ja milzumu dārgu, spilgtu atrakciju 
elementu, bet dārza estrāde pilnīgi 
zaudēja savu funkciju.

Otra estrāde, krietni lielāka, kā 
atceras vidējās un vecākās paaudzes 
ventspilnieki, atradās Dziesmu svēt-
ku laukumā Vasarnīcu ielas galā. To 
sāka celt 1947. gadā, lai pirmajos 
pēckara Dziesmu svētkos (1948. g.) 
tur varētu uzstāties pilsētas un rajo-
na (tolaik – apriņķa) dziedātāji un 
dejotāji. Turpmākajos gadu desmi-

tos estrādē regulāri notika vietējie 
Dziesmu svētki, visdažādākie kon-
certi, brīvdabas teātra izrādes, bale-
ta un operas svētki, protams, arī 
balles. Līdz „Jāņu aizliegumam” seš-
desmito gadu vidū – arī Līgo svētku 
koncertuzvedumi. Astoņdesmitajos 
gados Dziesmu svētku laukums un 
estrāde, ilgu laiku neremontēta, 
atradās sabrukuma stāvoklī. Tieši 
tāpēc šo vietu savai manifestācijai 
un mītiņam, kas izvērtās par gran-
diozu notikumu, 1988. gada 5. jūni-
jā izvēlējās Ventspils Vides aizsardzī-
bas klubs. Ventspils 700 gadu jubi-
lejas sarīkojumam Dziesmu svētku 
laukumu un estrādi saveda kārtībā, 
likās – arī šī pilsētas kultūras telpa 
atgūs jaunu dzīvi, īpaši pēc tam, kad 
to bija pieskandējuši “Čikāgas piecī-
ši”, taču Ventspils vadībai bija cits 
viedoklis. Tagad bijušajā Dziesmu 
svētku laukumā atrodas kempings, 
visai ienesīgs pašvaldības uzņē-
mums, bet zaudētājos palikuši 
ventspilnieki, kas ar nožēlu atceras 
– jā, reiz bija... 

V 
isur ir, bet Ventspilī nav! Nesauksim 
taču par brīvdabas estrādēm tās 
metālkonstrukciju un plastikāta 
megateltis, ko vajadzības gadī-
jumā uzslien vienā vai citā vietā. 

Taču vienmēr tā nav bijis. Atšķirsim pilsētas 
vēstures albumu un ielūkosimies!

Kā stāsta 20. gadsimta sākuma Ventspils 
avīzes, vasaras koncertiem paredzēta ska-
tuvīte atradusies vācu biedrības “Musse” 
dārzā. Šī biedrība mitinājās tagadējā tie-
sas namā Katrīnas ielā, un slavenais “Muses 
dārzs” atradās tur, kur tagad starp bērziem 
ierīkota tirgus autostāvvieta. “Muses dārzā” 
rīkoti gan koncerti, gan tējas pēcpusdienas 
stīgu mūzikas pavadījumā vācu publikai.

Pēc neatkarīgas Latvijas valsts dibināša-
nas vasaras koncertus, svētkus un zaļumbal-
les rīkoja vecajā Lunaparkā (skat iepriekšē-
jā numurā) un t.s. Puherta muižiņas dārzā. 
Puherta muižiņa aizņēma lielāko daļu no 
tagadējā Lielā laukuma. Tur bijusi saliekama 
skatuve, kura dažkārt, orķestrim sparīgāk 
spēlējot, drebējusi vai pat šūpojusies... taču 
allaž visi koncerti beigušies bez avārijām. 
Vēl Puherta muižiņa pazīstama kā vieta, kur 
mācītājs, vēlāk arī Valsts Ventspils ģimnāzi-
jas direktors Teodors Grīnbergs rīkojis bērnu 
svētkus mazajiem ventspilniekiem.

Divdesmitajos gados pilsētas pašvaldība 
kā dāvanu no turīgiem uzņēmējiem saņēma 
zemes gabalu starp Vasarnīcu ielu, Pētera 
ielu un Lielo prospektu – ar noteikumu, ka 
tajā iekops publisku dārzu Ventspils iedzīvo-
tāju atpūtai un priekam. Tā arī notika, un šī 
vieta ieguva skaistu nosaukumu – Atpūtas 
dārzs. Tika izveidoti celiņi, puķu dobes. 
Uzcēla arī segtu estrādi, uzstādīja soliņus 
skatītājiem. Koncerti un balles Atpūtas dārzā 
kļuva par neatņemamu pilsētas kultūras dzī-
ves un izklaides sastāvdaļu. Ventspils dzej-
nieks Fricis Dziesma ar pseidonīmu Ālant 
Vils Atpūtas dārzam veltījis vairākas vārsmas 
vietējā izloksnē, piemēram:

“Vencpils meitan, nu tik spriņģe,
skrulle loks un pase mics,
šovakar pa mīleb ziņģe
Atpūts dārze Puķiš Frics...” (Fricis Puķītis, 

izcils solists un vokālais pedagogs Ventspilī).
Un vēl viens pants:
“Atpūts dārze es uz dančem
iepazines ar vien skuķ.
Bi no Ostgal, ne no frančem,
aber smuk kā Havajs puķ!”
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A U N S
Veiksmīgi veidosies lietišķie kontakti un var rasties arī negaidītas 
peļņas iespējas. Darba lietās būsi noskaņots analītiski, kas palī-

dzēs saskatīt objektīvo patiesību. Ieklausieties intuīcijā. Mājoklī var veikt 
pārkārtojumus un remontu, iegādāties mēbeles vai interjera priekšmetus. 
Būs prieks pašam un radiņiem.

V Ē R S I S
Izcelsies profesionālajā jomā un var rasties iespēja pakāpties 
pa karjeras kāpnēm. Izdevīgu piedāvājumu var piespēlēt seni 

biznesa partneri vai kādreizējie kolēģi. Pievērs uzmanību, lai visas mutis-
kās vienošanās tiek arī juridiski noformētas līgumos. Sirdī romantiskas 
noskaņas, un iespējami aizraujoši piedzīvojumi. 

D V Ī Ņ I
Brīvdienās satiecies ar draugiem, apmeklē pasākumus, izklai-
dējies un uzkrāj enerģiju jaunajai nedēļai. Tā solās būt visai 

saspringta. Nevajadzētu iesaistīties svešu problēmu risināšanā vai intri-
gās. Piemērots laiks mājokļa uzlabošanai. Vari atsvaidzināt interjeru, bet 
nepērc sadzīves tehniku, ir riski, ka tā ātri saplīsīs.

V Ē Z I S
Brīvdienās vajag atbrīvoties no nedēļas gaitā uzkrātās sprie-
dzes. Pievērsies mīļotajam hobijam vai uztici savas rūpes 

seniem, labiem draugiem. Viņu atbalsts un padoms var lieti noderēt. 
Piemērots laiks ceļojumam un mācībām. Ja tev ir bērni, tad sāksies gata-
vošanās skolas gaitām. Iedziļinies atvasīšu vēlmēs. 

L A U V A
Darbā nedrīkst ļaut vaļu emocijām. Necenties savu taisnību 
pierādīt ar jebkādiem līdzekļiem un nešķied enerģiju tukšgaitā. 

Ja kaut kas neiet no rokas, atliec uz vēlāku laiku un nesatraucies. Daudz 
saimniecisko darbu un pienākumi ģimenē. Neuzņemies visu viens, bet 
dalies pienākumos ar pārējiem mājiniekiem. 

J A U N A V A
Daudz pienākumu, ko gribēsi paveikt pēc labākās sirdsapziņas. 
Neiesaistieties strīdos ar kolēģiem, jo no atmosfēras darbā lielā 

mērā būs atkarīgas emocijas un garastāvoklis. Brīvdienās pievērsies savē-
jiem un ģimenei. Gādā par saticību ar otro pusīti. Nedrīkst rīkoties impul-
sīvi un strīdēties par niekiem.

S V A R I
Darbā izcelsies ar radošu pieeju, un tavas idejas tiks novērtētas 
augstu. Taču ar līgumiem un norunām vēl nesasteidz. Finanšu 

lietās situācija mainīga un pastāv riski pārtērēties. It īpaši par skaistām lie-
tām. Derētu padomāt par uzkrājumu veidošanu un ilgtermiņa projektiem. 
Brīvdienās apmeklē izklaides pasākumus.

S K O R P I O N S
Prāta spējas augstā līmenī, radīsies noderīgas idejas. Viegli vei-
dosies kontakti ar cilvēkiem un paredzamas sabiedriskās akti-

vitātes. Jauniegūtie paziņas nākotnē var pārvērsties biznesa partneros. 
Sirdī valdīs romantiskas noskaņas, un iespējami aizraujoši piedzīvojumi. 
Neapspried savu privāto dzīvi ar citiem.

S T R Ē L N I E K S
Samērā veiksmīgs laiks, lai risinātu finanšu jautājumus. Izskati 
jaunus piedāvājumus, maini esošo situāciju, ja tā tevi neap-

mierina, orientējies uz izdevīgiem projektiem nākotnē. Brīvdienās vis-
labāk jutīsies mājās. Kārtīgi izgulies, atpūties, un vakarā ielūdz uz ballīti 
draugus. Neliela bohēma nāks tikai par labu.

M E Ž Ā Z I S
Rēķini ienākumus un izdevumus, saplāno un ievēro taupības 
režīmu. Saistībā ar peļņu iespējamas interesantas idejas, tur-

klāt ienākumus pavairot ļaus jaunas zināšanas vai iepriekšējā pieredze. 
Privātajā dzīvē krāsaini piedzīvojumi un jaunas vēsmas. Taču nezaudē 
galvu un nemeties bez apdoma sirdslietu avantūrās.

Ū D E N S V Ī R S
Sapratīsi, ka mājas saimniecībā iekrājušies dažādi darbi un brīv-
dienās tie jāpadara. Būsi pilns enerģijas, taču necenties pārāk 

izrīkot mājiniekus. Un nepiktojies, ja tuvinieki negrib darīt visu pēc tava 
prāta. Nevajadzētu sākt remontu vai iegādāties sadzīves tehniku. Jaunajā 
nedēļā piemērots laiks, lai kārtotu darīšanas iestādēs.

Z I V I S
Nesatraucies par sīkumiem, izvairies no strīdiem un stresa 
situācijām. Brīvdienās apmeklē kultūras un mākslas pasāku-

mus – gūsi pozitīvas emocijas. Nākamajā nedēļā esi uzmanīgs, apsprie-
žot atalgojuma jautājumus. Jāsargās arī no nesamērīgiem izdevumiem, it 
īpaši par sadzīves vajadzībām.
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Krustvārdu mīkla

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Pārpublicēta no 1936. gada “Atpūtas”.

LĪMENISKI: 1. Parādība. 6. Senlatvju varonis. 11. Vientulis. 13. Laikmets. 14. Upe Ēģiptē. 15. Vieglprātis. 
17. Aizdusa. 19. Esošs. 20. Kavalērijas vienība. 22. Metalla ķīmiskais apzīmējums. 23. Salada viela. 25. 
Kuģu piestātne. 26. Somu pilsēta. 27. Sīklops. 29. Skaņu tonis. 30. Tēlegrāfiskais signāls. 32. Loka līnija. 33. 
Maksājums. 34. Dzīves vieta. 35. Nezināmā apzīmējums. 36. Kriminālnoziedznieki. 37. Sieviešu organizācija. 
38. Meksikāņu šķēps. 39. Dārgakmens.
STATENISKI: 1. Asinsvadi. 2. Puķe. 3. Jauna sieviete. 4. Muchāmedāņu garīdznieks. 5. Bērna sveiciens. 7. 
Galvaspilsēta. 8. Inde. 9. Metalla apzīmēj. ķīmijā. 10. Seno ēģiptiršu dievināts dzīvnieks. 12. Kukainis. 16. 
Metalla ķīmiskais apzīmēj. 18. Pierādītas patiesības. 21. Putns. 22. Meža dzīvnieks. 24. Primitīvs kara ierocis. 
25. Grimase. 27. Ādas izstrādājumi. 28. Gultas drānas. 31. Zivs.

Iepriekšējās krustvārdu mīklas atrisinājums
LĪMENISKI: 1. Akcīze. 5. Nereta. 11. Ire. 12. Tolis. 13. Veselis. 15. Undset. 16. Ura. 17. Askari. 20. La. 21. Egle. 
23. Pali. 25. Spaids. 28. Eline. 31. As. 32. Tiklība. 33. Vēsma. 35. Et. 36. Arests. 37. Mesija. 
STATENISKI:  1. Alva. 2. Ciska. 3. Īre. 4. Zeltkali. 6. Etna. 7. Rod. 8. Elste. 9. Tie. 18. Slaloms. 19. Redeles. 22. 
Li. 23. Perse. 24. Ina. 26. Skīti. 27. Ieva. 29. Es. 30. Jaka. 34. Ēr.

Zīmējums: Zemgus

Karikatūra

“Ventspilnieks.lv” jau rakstīja par absurdo situāciju ar sabiedrisko transportu mūsu pilsētā. No vie-
nas puses, ventspilnieki var lepoties ar moderniem un visādi citādi brīnišķīgiem sabiedriskā trans-
porta līdzekļiem – autobusiem un mikroautobusiem vietējā satiksmē. No otras, cilvēki, kuri vis-
biežāk izmanto sabiedrisko transportu pilsētā, ir mazāk nodrošinātie vai, kā tagad moderni saka, 
no mazāk aizsargāto iedzīvotāju kategorijas. Citiem vārdiem, nabadzīgākie. Un šajā ziņā Ventspils 
izceļas citu pilsētu vidū – ja, piemēram, Rīgā bez maksas vai ar milzu atlaidēm sabiedriskajā trans-
portā var braukt gan pensionāri, gan represētie, gan skolēni un pat skolotāji, tad bagātajā piejūras 
pilsētā atlaižu tikpat kā nav. Un, piemēram, represētajiem, kam ir atlaides starppilsētu maršrutos, 
ir lētāk aizbraukt uz tirgu Rīgā, sapirkties daudz bagātīgākajā piedāvājumā tur un braukt atpakaļ, 
nekā aizbraukt uz tirgu pašu pilsētā.



ОВЕН
В этот период будут успешно устанавливаться деловые контакты, может 
неожиданно появиться возможность заработать. Ваши аналитические 
способности помогут в решении рабочих вопросов, вам удастся объек-

тивно оценить ситуацию. Прислушайтесь к интуиции. Дома хорошо сделать пере-
становку или ремонт, приобрести мебель или предметы интерьера. Это принесет 
радость как вам, так и близким. 

ТЕЛЕЦ
Вам удастся выделиться в профессиональной сфере, вероятно, поя-
вится возможность подняться по карьерной лестнице. Выгодное пред-

ложение могут сделать давние бизнес-партнеры или бывшие коллеги. Только вни-
мательно следите, чтобы все устные соглашения были и юридически корректно 
оформлены. Вы будете охвачены романтическим настроением, возможны захва-
тывающие приключения. 

БЛИЗНЕЦЫ
В выходные встретьтесь с друзьями, посетите мероприятия, развле-
кайтесь и накапливайте энергию для новой недели. Она обещает быть 

весьма напряженной. Лучше не участвовать в решении чужих проблем и не ввя-
зываться в интриги. Подходящее время для улучшения жилища. Вы можете осве-
жить интерьер, но не покупайте бытовую технику, существует риск, что она быстро 
выйдет из строя. 

РАК
B выходные нужно освободиться от напряжения, накопленного за 
неделю. Займитесь своим хобби или поделитесь своими бедами со 

старыми, хорошими друзьями. Их поддержка и совет могут оказаться как нельзя 
более кстати. Подходящее время для путешествий и учебы. Если у вас есть дети, 
то начнется подготовка в школе. Прислушайтесь к пожеланиям младших членов 
семьи. 

ЛЕВ
На работе нельзя давать волю эмоциям. Не пытайтесь любыми спосо-
бами доказать свою правоту, не тратьте энергию впустую. Если како-

е-то дело не спорится, отложите его и не беспокойтесь. Много работы по хозяйству, 
семейные хлопоты. Не берите все на себя, поделитесь обязанностями с остальны-
ми членами семьи. 

ДЕВА
В этот период вас ожидает множество обязанностей, с которыми вы 
будете стараться справиться на совесть. Не вступайте в ссоры с колле-

гами, так как от атмосферы на работе в большой мере будет зависеть ваше эмо-
циональное состояние. В выходные уделите внимание близким людям, семье. 
Позаботьтесь о взаимопонимании со второй половинкой. Нельзя действовать 
импульсивно и ссориться из-за пустяков. 

ВЕСЫ
На работе вы будете выделяться творческим подходом, ваши идеи 
будут высоко оценены. Однако не спешите подписывать договоры. В 

финансовых вопросах ситуация изменчивая, существует риск потратить лишнее. 
Особенно на красивые вещи. Хорошо бы подумать о накоплениях и долгосрочных 
проектах. В выходные посетите развлекательные мероприятия. 

СКОРПИОН
Ваши умственные способности на высоком уровне, появятся дельные 
идеи. Легко будут устанавливаться контакты с людьми, вы примете актив-

ное участие в общественной жизни. Новые знакомые позднее могут стать вашими 
бизнес-партнерами. Вас посетит романтическое настроение, возможны захватыва-
ющие приключения. Не обсуждайте свою личную жизнь с посторонними. 

СТРЕЛЕЦ
Сравнительно удачное время для решения финансовых вопросов. 
Рассмотрите новые предложения, меняйте существующую ситуа-
цию, если она вас не удовлетворяет, ориентируйтесь на выгодные 

проекты в будущем. В выходные лучше всего вы будете чувствовать себя дома. 
Хорошенько выспитесь, отдохните, а вечером пригласите на вечеринку друзей. 
Немного развлечься пойдет вам на пользу. 

КОЗЕРОГ
Рассчитывайте доходы и расходы, планируйте и соблюдайте режим 
экономии. Что касается заработка, тут возможны интересные идеи. К 

тому же, увеличить доход позволят новые знания или предыдущий опыт. В личной 
жизни – разнообразные приключения и новые веяния. Однако не теряйте головы и 
не бросайтесь в сердечные авантюры. 

ВОДОЛЕЙ
Вы ощутите, что дома накопилось множество дел и выходные нужно 
посвятить решению этих вопросов. Вы будете полны энергии, однако 
старайтесь не слишком руководить своими домашними. И не сердитесь, 

если близкие не хотят делать все так, как нравится вам. Лучше не начинать ремонт 
и не приобретать бытовую технику. На новой неделе – подходящее время, чтобы 
решать вопросы в учреждениях. 

РЫБЫ
Не беспокойтесь по пустякам, избегайтесь ссор и стрессовых ситу-
аций. В выходные посетите культурные мероприятия – вы получите 

позитивные эмоции. На следующей неделе будьте внимательны при обсуждении 
вопросов, связанных с оплатой труда. Будьте осторожны также с чрезмерными тра-
тами, в особенности касающимися бытовых нужд. 
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ответы: 

“Ventspilnieks.lv” уже писала об абсурдной ситуации с общественным транспортом в 
нашем городе. С одной стороны, вентспилчане могут гордиться современными и   во всех 
остальных отношениях замечательными средствами общественного транспорта – автобусами 
и микроавтобусами местного сообщения. С другой стороны, люди, которые чаще всего 
пользуются общественным транспортом в городе, являются малообеспеченными, или, как 
сейчас принято говорить, принадлежат к категории менее защищенных жителей.  Иными 
словами, самые бедные.  И в этом смысле Вентспилс выделяется среди других городов – 
если, например, в Риге бесплатно или с большими льготами в общественном транспорте могут 
ездить и пенсионеры, и репрессированные лица, и ученики, и даже учителя, то в богатом 
приморском городе льгот почти что нет.   К примеру, репрессированным, у которых есть льготы 
на междугородних маршрутах, дешевле съездить на рынок в Ригу туда и обратно и сделать 
покупки, где предложение и выбор гораздо богаче, чем поехать на рынок в своём городе.

Рисунок: Zemgus
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В ЛАТВИИ

«ДЕПУТАТСКИХ КВОТ» НЕ БУДЕТ 
Правящая коалиция договорилась об отка-
зе от так называемых депутатских квот, про-
информировал премьер-министр Марис 
Кучинскис (СЗК). Это означает, что в ходе 
утверждения госбюджета депутаты боль-
ше не смогут распределять дополнитель-
ные средства на различные мероприятия, 
как это было принято в прежние годы. 
Дополнительные средства будут направ-
ляться на приоритеты и программы мини-
стерств, поэтому принцип квот не будет 
задействован. В свою очередь, все запросы 
будут направляться через существующие 
правительственные программы и будут 
подвергнуты оценке.

СГД ПЛАНИРУЕТ СВЯЗЫВАТЬСЯ 
С ЖИТЕЛЯМИ, НЕ ПОДАВШИМИ 
ДЕКЛАРАЦИЮ 
С учетом того, что в Латвии введен диффе-
ренцированный необлагаемый минимум, 
СГД планирует связываться с жителями, 
которые не подали декларацию о доходах 
за 2016 год, в интервью передаче LTV «Rīta 
Panorāma» сказала генеральный директор 
СГД Илзе Цируле. «С сентября мы начнем 
связываться с теми жителями нашей стра-
ны, которые не подали нам декларацию за 
2016 год, но которым полагается этот диф-
ференцированный необлагаемый минимум 
и, возможно, возврат налогов», – подчер-
кнула Цируле. Для обращения к жителям 
СГД заключит договор с разработчиком 
системы информационных технологий. 

С СЕНТЯБРЯ НАЧНУТ ДЕЙСТВОВАТЬ 
НОВЫЕ ПЕРЕДВИЖНЫЕ 
ФОТОРАДАРЫ
Государственная полиция получила от 
предприятия «Reck» 12 новых передвиж-
ных фоторадаров, которые уже в сентя-
бре позволят контролировать скорость на 
дорогах, рассказал начальник Управления 
безопасности сообщения Государственной 
полиции Нормундс Крапсис. Фоторадары 
будут размещены во всех регионах, их 
месторасположение будет указано на 
домашней странице Государственной поли-
ции, однако автоводителям не будет извест-
но, в какой день в конкретном месте радары 
будут находиться. При размещении пере-
движных фоторадаров полиция учитывает 
статистику дорожных происшествий, число 
жертв, интенсивность сообщения и инфра-
структуру на отдельных участках дороги, 
а также заявления жителей о размеще-
нии устройств, фиксирующих скорость, в 
отдельных населенных зонах, где автоводи-
тели часто превышают скорость и угрожают 
безопасности других участников движения. 

ВЕЙОНИС ВНОСИТ ПРЕДЛОЖЕНИЯ 
ДЛЯ ПОВЫШЕНИЯ КАЧЕСТВА 
ЗАКОНОВ
Президент страны Раймондс Вейонис 
подал в Сейм предложения, которые позво-
лят усовершенствовать законодательный 
процесс. Их цель – добиться улучшения 
качества разработки законопроектов и 
большей прозрачности в законодательном 
процессе. Президент предлагает внести 
изменения в регламент Сейма, а также ко 
всем законопроектам разрабатывать анно-
тации, которые отвечали бы на вопросы, 
почему нужен конкретный закон, каково его 
возможное влияние на народное хозяйство. 

ЖИТЕЛИ НЕ ВЕРЯТ, ЧТО БОГАТСТВО 
МОЖНО НАЖИТЬ ЧЕСТНЫМ ПУТЕМ 
Большинство жителей убеждены, что чест-
ным путем в Латвии невозможно стать бога-
тым, свидетельствует опрос, проведенный 
агентством исследований SKDS. С этим 
утверждением согласны 71% жителей, при-
чем, скорее согласны – 29% опрошенных, 
а 42% – полностью согласны с подоб-
ным утверждением. Зафиксированный в 
этом году результат показывает, что на 
четыре процентных пункта выросла доля 
населения, считающего, что невозмож-
но заработать состояние честным путем. 
Противоположное мнение выразили 23% 
жителей, что на три процентных пункта 
меньше, чем годом ранее. Еще 6% респон-
дентов не смогли с определенностью отве-
тить на этот вопрос.

Марис Л. (33 года, строитель):
– Я бы посоветовал во время проверок 
уделить внимание инспекторам строитель-
ной отрасли. Особенно безопасности стро-
ительных лесов, укреплению траншей, 
высотным работам, обеспечению работ-
ников коллективными и индивидуальными 
средствами защиты. У нас на фирме был 
случай, когда работник упал с расшатан-
ных лесов. Слава Богу, он только руку сло-
мал. Но даже после этого наши руководи-
тели не закупили новые леса.

Лайла В. (40 лет, инженер, 
оператор робототехники):
– У нас на предприятии явных нарушений 
нет. Но когда горит какой-то заказ, то при-
ходится питаться прямо на рабочем месте, 
что явно снижает уровень трудовой безо-
пасности. При этом вариант потребления 
пищи «в сухомятку», например, у меня 
сразу сказывается на здоровье.

Олег К. (55 лет, фрезеровщик):
– Чего греха таить, у нас на работе быва-
ли несчастные случаи. В основном по вине 
самих работников. Есть люди, которые зло-
употребляют алкоголем, не соблюдают тех-
нику безопасности, не слушаются мастера. 
Нашего работодателя если и можно в чем-
то обвинить, то только в слабом контроле 
за такими вещами, но в принципе у нас все 
сделано для того, чтобы трудовая безопас-
ность была обеспечена.

ЧТО ГОВОРЯТ ЖИТЕЛИ ВЕНТСПИЛСА?

Конечно, мечтой юности было стать врачом, 
но, имея за плечами нынешний жизненный 
опыт, я могу сделать вывод, что, вероятно, 
работа массажистки – именно то, что мне 
подходит больше всего и что нравится мне 
все больше», – Лиените убеждена, что свое 
место в жизни и работе искать никогда не 
поздно. 

БОЛЕЗНЬ НЕ СЛОМИЛА 
САМОУВАЖЕНИЯ 

Высказывали ли ее дети желание рабо-
тать в медицине? Лиените утверждает, что 
не пыталась навязать им свое видение, 
какую профессию выбирать, что ей самой 
пришлось пережить от родственников. Тем 
не менее, да – ее старшая дочь Лига, у кото-
рой у самой уже трое детей, получила серти-
фикат, чтобы в своей квартире в Лиепае при-
нимать для осуществления дневного ухода 
до пяти детей, родители которых работают 
и не могут присматривать за малышами. 
К тому же, в такой маленькой группе каче-
ство ухода и возможности развивающих игр 
лучше, чем в детском саду самоуправления, 
убедила Лиените дочь Лига. Сын Мартиньш 

Руками увидеть то, 
что не разглядеть глазами

свое призвание нашел в сфере информа-
ционных технологий и работает в серьез-
ной фирме, тоже в Лиепае. Младшенькая 
– Элина несколько лет провела в Италии, 
прекрасно освоив язык и кулинарные секре-
ты этой страны. Пока не раскрывает, каковы 
ее планы в Лиепае, но можно догадаться, 
что они могут быть связаны с бухгалтерским 
бизнесом», – не вдаваясь в детали, расска-
зывает Лиените, добавляя, что именно дети, 
а теперь и внуки – самое большое счастье в 
ее жизни. 

Сама она вот уже несколько лет как нашла 
опору в лице гражданского мужа Алдиса, ведь 
он помогает ей не только в сложных для сла-
бовидящего человека бытовых ситуациях, но 
и восстановить энергию – на машине отво-
зит и к морю, и в лес или деревню. Потому 
что Лиените умеет оценить красоту этих мест, 
прислушаться к ветру и буре, расслышать, о 
чем говорят волны и птицы, ощутить легкое 
прикосновение солнца, чему зрячие люди 
иногда не придают значения. Обычно Алдис 
привозит Лиене на работу из волости Варвес, 
что неподалеку, помогает делать покупки и 
оформлять документы, хотя многое Лиените 
старается делать сама. Здание поликлиники, 
где на третьем этаже находится ее рабочее 

место, Лиените освоила и передвигается по 
нему самостоятельно, только лифт не исполь-
зует, потому что не может разглядеть сенсор-
ные кнопки, чтобы на них нажать. И белую 
тросточку тоже не использует, так как пока нет 
уверенности, что водители отнесутся к ней с 
должным вниманием. 

«Если честно, пока с большим удоволь-
ствием я стараюсь помогать другим, а не 
просить о помощи и принимать ее от других 
людей», – состояние здоровья никогда не 
давало повода Лиените потерять человече-
ское самоуважение, она не хочет допускать 
этого и впредь. 

«Мне нравится моя жизнь такой, какая она 
есть, ведь, отняв зрение, природа, хоть и не 
дала мне возможности, как хотелось бы, с 
ветерком пронестись, сидя за рулем автомо-
биля, прочувствовать разнообразие природ-
ных красок, тем не менее, подарила мне спо-
собность ощутить и оценить красоту и сча-
стье иначе, возможно, более глубоко, чем это 
могут здоровые», – Лиените не сомневается, 
что ей еще предстоит пережить так много 
прекрасных, удивительных моментов, кото-
рые подарит ей ее способность видеть, ощу-
щать жизнь иначе, что словами будет сложно 
передать. 

Вентспилс – город, экономика которого развивается вровень со свободной портовой 
зоной, где с завидной регулярностью открываются производственные и другие коммерче-
ские предприятия. Но у любой медали есть вторая сторона. Специалисты по охране труда 
указывают – чем быстрее паровоз летит, тем он опаснее для тех, кто кидает уголь в топку, 
и для тех, кто на нем едет.

КУДА ЖАЛОВАТЬСЯ?

По вопросам законности действий работодателя и трудовых договоров нужно жаловаться 
в Государственную трудовую инспекцию. Тел.: 67186522, 67186523.
Тел.: 67312176 – анонимный номер для жалоб на работодателя.
Курземское региональное отделение ГТИ (Вентспилсский сектор).
Тел.: 63627738 (адрес — Вентспилс, ул. Тиргус 7, LV-3601). 

Безопасности труда 
много не бывает

ТРАГИЧНЫЕ ЦИФРЫ 
За первые шесть месяцев текущего года 

жертвами несчастных случаев на работе 
стали уже 16 человек, а еще семеро были 
найдены умершими, сообщила недавно 
Государственная трудовая инспекция (ГТИ). 
В прошлом году за тот же период на рабо-
те погибли 24 человека. Тяжкие телесные 
повреждения на работе получили 100 чело-
век, что на шесть человек меньше, чем годом 
ранее. Например, на работе умерли 52-лет-
ний строитель, 50-летний водитель, 56-лет-
ний подсобный рабочий, 57-летний дворник. 
55-летний водитель погиб, занимаясь демон-
тажем деталей грузовика. На месте работы 
погиб также 53-летний водитель самосва-
ла, который соскользнул с дороги и упал в 
карьер. Есть и случаи суицида – 45-летний 
водитель грузовой автомашины совершил 
самоубийство в Австрии, а 44-летний охран-
ник предпринял попытку самоубийства и 
получил тяжелые травмы.

ПРОВЕРКАМИ ПО НАРУШИТЕЛЯМ
Продолжать можно долго. Все это говорит 

о том, работодатель мало интересуется сво-
ими работниками и не обеспечивает долж-
ных условий для выполнения обязанностей. 
Как сообщила нашему изданию представи-
тель ГТИ Даце Алексане, 

в этой связи инспекция начала тематиче-
скую проверку предприятий на соблюдение 
нормативных актов о безопасности на месте 
работы. «Цель проверок — снижение числа 
пострадавших от несчастных случаев на 
работе. Проверки будут проходить на всей 
территории Латвии и продлятся до октября. 
По данным ГТИ, в 2016 году по сравнению 
с предыдущим годом количество тяжелых 
несчастных случаев увеличилось на 36%», 
– сказала она.

Кроме того, ГТИ будет проверять соблю-
дение закона «О труде», наличие трудовых 
договоров, фактический учет рабочего вре-

мени и другие требования. При констата-
ции нарушений инспекторы могут предоста-
вить работодателю срок на устранение про-
блем. Но если будут констатированы нару-
шения, из-за которых здоровье и безопас-
ность работников подвергаются существен-
ному риску, то должностные лица ГТИ могут 
приостановить строительные работы на объ-
екте. За констатированные нарушения на 
работодателя также может быть наложен 
денежный штраф.

НОВЫЕ СПОСОБЫ
Однако, как отметил в разговоре с нашим 

изданием глава ГТИ Ренарс Лусис, пробле-
мы с нарушителями решать все труднее. 
Например, число незаконно трудоустроен-
ных работников в Латвии сокращается, одна-
ко появляются новые способы обхода зако-
на. «В настоящее время самым распростра-
ненным нарушением является то, что люди 
работают больше часов, чем указывается в 
отчетности. В результате социальные взносы 
за работников платятся в меньшем объеме», 
– отметил Р. Лусис. 

По его словам, инспекция до сих пор 
выявляет множество проблем на рабочих 
местах. «Об этом свидетельствует тот факт, 
что в прошлом году выросло число случа-
ев летальных исходов на рабочем месте», – 
заключил глава ГТИ.

СЕЛЬСКИЕ ХИТРЕЦЫ
Между тем, как рассказала нам Зайга 

Томсоне, инспектор Курземского региональ-
ного отделения ГТИ (Вентспилсский сектор), 
сегодня в Вентспилсе ситуация с трудовыми 
нарушениями лучше, чем где бы то ни было. 
«В первом полугодии мы провели 39 прове-
рок и применили административное наказа-
ние к 13 предприятиям. Поверьте, это непло-
хой результат. В Риге, например, цифры в 
разы выше», – сказала она.    

Однако, по словам З. Томсоне, Вентспилс 

сегодня является активно развивающимся 
регионом с точки зрения экономики. Этому 
можно было бы только порадоваться, но 
у каждой медали есть оборотная сторона. 
«Как показывает практика, появление новых 
предприятий, которые открываются на тер-
ритории порта и не только, влечет за собой и 
проблемы с законом «О труде». Нарушения 
бывают крупные и не очень. Главное тут – не 
пустить ситуацию на самотек», – пояснила 
специалист. 

Также в Вентспилсе, по мнению нашей 
собеседницы, распространена такая форма 
нарушений, как незарегистрированная 
занятость в сельском хозяйстве. «Почти в 
каждом втором крестьянском кооперати-
ве в Курземе после проверок обнаружива-
лись нелегально трудоустроенные люди. 
Мы этой отрасли уделяем повышенное вни-
мание. Кроме того, нелегальная занятость 
является одной из составляющих теневой 
экономики, ограничение которой является 
приоритетом всего государства», – заключи-
ла инспектор. 
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Конец нынешней недели порадует жителей Вентспилса 
многообразием музыкальных, спортивных и других 
интересных мероприятий для маленьких и взрослых.

В пятницу, 25 августа, на заключительной выставке 
вниманию поклонников искусства графики будут пред-
ложены работы художников, созданные в рамках меж-
дународного пленэра «Ventspils DOKUMENTS 2017». 
Открытие выставки состоится в 17.00, в здании Главной 
библиотеки (ул.Акменю, 2). В свою очередь, в 18.00 на 
площади возле входа в Главную библиотеку – творческая 
мастерская художницы М.Клуши. 

Пятничная прогулка «Выйди на вечерний свет» – с 
18.00 до 19.00 в саду Вентспилсской евангелическо-лю-
теранской церкви св.Николая, а с восьми до девяти вече-
ра меломанов ожидает концертная программа Струнного 
квартета.

На площади Дзирнаву пройдут мероприятия для 
маленьких жителей Вентспилса: с 18.00 до 19.00 – Сад 
красок, детское музыкальное игровое представление с 
Банни Багзом и собачкой Плуто. Затем – Мастерская цвет-
ного творчества.

Участие во всех мероприятиях бесплатно.
На Ратушной площади с 18.00 до полуночи можно будет 

увидеть выставку фотоклуба «Moments» – «Праздник 
города Вентспилса через объектив». С 19.00 до 21.00 на 
площади у пересечения улиц Кулдигас и Карля – показа-
тельные выступления уличных гимнастов.

На Большой площади с 19.00 до 02.00 – Ресторан 
Пятничной прогулки POP UP. С 20.00 до 21.00 концерт-
ная программа «Летние атмосферы» – свое искусство 
слушателям подарят композитор, инструменталист-удар-
ник Р.Залюпе и пианист Раймондс Петраускис. С 21.00 до 
22.00 – концертная программа «Любовь и танго в латыш-
ской музыке». В 22.00 – Dj Maрек Америкс.

В Зеленом домике с 20.00 до 03.00 – Ламповый базар-
чик с живой музыкой и DJ Сиром с музыкой с виниловых 
пластинок.

На рынке в Старом городе с 20.00 – 24.00 – развлека-
тельная программа для любого возраста, от молодых до 
пожилых – юмористическое представление под открытым 
небом «Только ради вас, прекрасные дамы» – вокаль-
ная группа театра Дайлес «Ilga» в сопровождении груп-
пы «Jestrās meitenes». В 22.00 – танцы вместе с группой 
«Roja».

Во дворе Вентспилсского техникума с одиннадцати 
вечера до трех ночи – мероприятие «Ventspils Lighthouse»; 
зрителей ждет эффектное представление, где электрон-
ная музыка будет литься в унисон со светомузыкой, обо-
гащенной потрясающими спецэффектами.

И, разумеется, в 19:00 – на Стадионе пляжного волейбо-
ла – турнир по пляжному волейболу «Kороль и королева». 

В субботу, 26 августа, в 10.00, в Ледовом холле ОЦ 
«Ventspils» продолжится Международный турнир по кер-
лингу «Кубок Вентспилса – 2017» («Ventspils kauss 2017»), 
а в 11.00 на теннисных кортах OЦ «Ventspils» – Турнир 
Зеленой группы – турнир по большому теннису среди 
детей U-10. 

В 16.00 на стадионе ОЦ «Ventspils» – Чемпионат Латвии 
по футболу (Высшая Лига); играет футбольный клуб 
«Ventspils» против  RFS. Стоимость билетов: для взрос-
лых – 1,50 EUR, для детей, студентов, пенсионеров, инва-
лидов – 0,70 EUR.

В Вентспилсском Доме молодежного творчества в 
10.00 начнется  юбилейное мероприятие городского 
Общества пенсионеров. А в 21.00 на пляже в Сталдзене 
– Ночь древних костров. Своим пением слушателей 
порадует Вентспилсский смешанный хор «Līvzeme», 
участвует также поэт Варис Ветра. Мероприятие 
бесплатное.

Воскресенье, 27 августа – Праздник поминовения 
усопших. В 13.00 в Сталдзене, на кладбище Доку; в 14.30 
– в Приежгале, на кладбище Кантсону; в 17.00 на Лесном 
кладбище. 

В 11.00 На теннистных кортах ОЦ «Ventspils» – Турнир 
Зеленой группы – турнир по большому теннисцу среди 
детей U-10. 

В 12.00 – Детский городок, а в 15.00 в Детском парке 
«Фантазия» – представление театра кукол для детей 
«Чесночок готовится к школе». Мероприятие бесплатное.

В Парвентской библиотеке в 15.00 – концерт 
«Последняя летняя остановка». Участвуют юные соли-
сты Вентспилсского Дома молодежного творчества. 
Мероприятие бесплатное. 

В субботу, 26 августа, в волости Варве возле съез-
да НАТО на побережье в 19.00 начнется Ночь древних 
костров. В волости Таргале в 20.00 на Лиепенском побе-
режье – «Ночь костров с латышскими знаками огнен-
ных фигур».  В Доме культуры Пилтене в 22.00 – бал под 
открытым небом с группой «Zeļļi».

Уикенд – под знаком 
музыки и искусства 

В Вентспилсе, на ул. Талсу, 22 августа около 23.50 сотрудники Роты надзора за дорожным движением Бюро полиции 
порядка Курземского регионального управления Государственной полиции задержали автомашину «BMW 535», водитель 
которой разогнался до 226 км/час там, где разрешенная скорость составляет 50 км/час. Автомашиной управлял мужчи-
на 1985 года рождения, который уже попадал в поле зрения полиции за подобные нарушения и был наказан лишением 
водительских прав. К лихачу было применено максимальное предусмотренное в таких случаях наказание – денежный 
штраф в 680 евро и лишение прав сроком на двенадцать месяцев. 

В Вентспилсе «BMW» несся 
со скоростью 226 км/час

Нужно отметить, что лихачи на дорогах Вентспилса в 
последнее время не редкость. Например, утром 15 авгу-
ста, около 8.00, на 26-м километре автодороги Рига – 
Вентспилс (A10) работники спецподразделения Бюро по 
надзору и координации дорожного движения Госполиции 
совместно с работниками Бюро по расследованию пре-
ступлений в сфере дорожного движения задержали неко-
его водителя 1980 года рождения, управлявшего автомо-
билем «Mercedes-Benz»: в том месте, где движение раз-
решено со скоростью 90 км/час, он разогнался до 120 км/

час. Стремясь избежать наказания и составления адми-
нистративного протокола, мужчина предлагал стражам 
порядка взятку в 50 евро. За дачу взятки начат уголов-
ный процесс. 

Государственная полиция призывает автоводителей быть 
благоразумными и помнить, что превышение разрешенной 
скорости и нарушение других требований правил дорожно-
го движения может стоить жизни и угрожает безопасности не 
только самого водителя, но и других участников дорожного 
движения. 

Наверное, сегодня в Латвии трудно найти 
город, в котором не было бы своей эстра-
ды под открытым небом, где в теплое 
время года проходят концерты, театраль-
ные, оперные спектакли и даже балетные 
постановки, где во время праздника могут 
собраться жители города на большой кон-
церт, представление, «зеленый бал». Да 
что города – даже в волостях есть сцены 
под открытым небом, где побольше, где 
поменьше; для зрителей там оборудованы 
скамеечки, есть освещение и, само собой 
разумеется, современные уборные. 

Когда-то были сцены…

В езде есть, а в Вентспилсе нет! 
Ведь не назовешь же эстрадой под 
открытым небом металлоконструк-
ции и мега-палатку из пластиката, 
которые в случае необходимости 

устанавливают в том или ином месте. Однако 
так было не всегда. Откроем городской исто-
рический альбом и заглянем в него! 

Как рассказывают вентспилсские газеты 
начала ХХ века, небольшая сцена для лет-
них концертов находилась в саду немецкого 
общества «Musse». Это общество ютилось в 
нынешнем здании суда на улице Катринас, 
и знаменитый «Мусеский сад» располагался 
там, где сейчас между березами обустроена 
рыночная автостоянка. В «Mусеском саду» 
устраивались и концерты, и вечерние чаепи-
тия в сопровождении музыкальных струнных 
инструментов для немецкой публики. 

После восстановления независимо-
сти Латвии летние концерты, праздники 
и «зеленые балы» устраивали в старом 
луна-парке (см. предыдущий номер) и в т. н. 
саду именья Пухерта. Именье Пухерта зани-
мало большую часть нынешней площади 
Лиелайс. Там была разборная сцена, кото-
рая иногда, если оркестр играл погромче, 
дрожала и качалась… Однако все концер-
ты заканчивались без аварий. Еще именье 
Пухерта известно как место, где священ-
ник, позднее директор Вентспилсской госу-
дарственной гимназии Теодорс Гринбергс 
устраивал детские праздники для малень-
ких вентспилчан. 

В двадцатые годы городское самоуправле-
ние в качестве подарка от зажиточных пред-
принимателей приняло участок земли между 
улицами Васарницу, Петера и проспектом 
Лиелайс – с условием, что здесь разобьют 
общественный сад для отдыха и на радость 
жителям Вентспилса. Так и произошло, и 
место это получило красивое название – сад 
Отдыха. Были сделаны дорожки, созданы 
цветочные клумбы. Построили также закры-
тую эстраду, установили скамеечки для зри-
телей. Концерты и балы в саду Отдыха стали 
неотъемлемой частью культурной жизни 
города. Вентспилсский поэт Фрицис Дзиесма 
под псевдонимом Ālant Vils посвятил саду 
Отдыха несколько стихотворений на местном 
диалекте. 

В течение нескольких десятилетий после 
Второй Мировой войны, при советской вла-
сти, сад Отдыха являлся существенной 
составляющей городской культурной жизни. 
Особым событием считались устраиваемые 
каждое лето концерты симфонической музы-

ки и театральные постановки. В сере-
дине шестидесятых годов, по рас-
поряжению компартии, сад Отдыха 
переименовали в парк Гагарина и у 
входа установили огромную бронзо-
вую голову космонавта. С началом 
Атмоды сад вернул свое настоящее 
название, но ненадолго – решением 
руководства самоуправления он был 
назван «Детским городком», было 
установлено огромное количество 
дорогих, ярких элементов аттракци-
онов, а садовая эстрада полностью 
утратила свою функцию. 

Вторая эстрада, значительно 
больше, которую наверняка помнят 
представители старшего и средне-
го поколения вентспилчан, находи-
лась на площади Праздника песни в 
конце улицы Васарницу. Ее начали 
строить в 1947 году, чтобы на пер-
вом послевоенном Празднике песни 
(1948 г.) там могли выступать город-
ские и районные (тогда – уездные) 
певцы и танцоры. В последующие 
десятки лет на эстраде регулярно 
проходил местный праздник песни, 
различные концерты, представле-

ния под открытым небом, праздники 
оперы и балета и, конечно же, балы. 
До «запрета Янова дня» в середи-
не шестидесятых годов – и концер-
ты праздника Лиго. В восьмидеся-
тые годы площадь Праздника песни 
и эстрада, которая долгое время 
не ремонтировалась, были разру-
шены. Именно поэтому это место 
для своей манифестации и митин-
га, которые развернулись в гранди-
озное событие, 5 июня 1988 года 
избрал вентспилсский Клуб по защи-
те среды. К 700-летнему юбилею 
Вентспилса площадь Праздника 
песни и эстраду привели в поря-
док, казалось, что и это культурное 
пространство города получит новую 
жизнь, особенно после выступле-
ния «Čikāgas piecīši», но у руковод-
ства Вентспилса было другое мне-
ние. Сейчас на бывшей площади 
Праздника песни находится кемпинг, 
весьма прибыльное предприятие 
самоуправления, а проигравшими 
оказались вентспилчане, которые с 
сожалением вспоминают – да, было 
когда-то… 
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П рисутствующих призвали активно 
включиться в политические про-
цессы и поддержать такие полити-
ческие силы, которые не сотруд-
ничают с олигархами и россий-

ской властью. Несколько выступивших в этом 
контексте критиковали Союз зелёных и кре-
стьян, у руля которого находятся люди, кото-
рые в прошлом были высокого ранга работ-
никами коммунистической партии и служ-
бы государственной безопасности. Особенно 
много острых упрёков и критики прозвучало в 
адрес лидера партии «Латвии и Вентспилсу», 
мэра Вентспилса Айвара Лембергса, который   
“является жданным и уважаемым гостем в 
Сейме и у стола переговоров коалиции», в то 
время как укрепление власти олигархов тесно 
связано с системой, созданной и поддержива-
емой коллаборационистами.   

Много критики также было адресовано 
президенту страны Раймонду Вейонису, осо-
бенно высказанному им призыву на состояв-
шемся 13 июля народном собрании – участ-
никам «разговоров олигархов» самим оце-
нить свою политическую ответственность. 
Собравшиеся реагировали на эту критику 
овациями. 

Организаторы народного собрания под-
черкнули, что 23 августа в памяти народа – 
это один из самых трагичных дней, так как 
именно в этот день в 1939 году был подписан 
преступный пакт Молотова – Риббентропа.  
Выступавшие указали на то, что последствия 
пакта Молотова – Риббентропа не ликвиди-
рованы, потому что по-прежнему нашу судь-
бу определяют другие, а именно, уже назван-
ные олигархи, расхитители государства и 
создатели преступных схем.      

Однако в памяти латышского народа эта 
дата также связана с надеждой, силой наро-
да, который сможет воодушевить многих. А 
именно, в 1989 году состоялся Балтийский 
путь. Не зря в заключение мероприятия 
собравшиеся взялись за руки, как в своё 
время на Балтийском пути, и подобно как во 
время песенной революции в завершении 
мероприятия объединились в совместном 
исполнении   песни “Daugav’s abas malas”. 

Во время народного собрания несколько сотен 
человек протестовали против олигархов
Народное собрание на Ратушной 
площади вечером 23 августа посе-
тили более 400 человек. В нача-
ле мероприятия присутствую-
щие объединились в исполнении 
государственного гимна, а в речах 
политиков и работников культуры 
в основном прозвучало – нельзя 
допустить, чтобы в государстве 
продолжалась ситуация, когда 
всё происходит по принципу дого-
ворённости, а также прозвучало 
резкое осуждение как олигархов, 
так и неспособности действующей 
власти навести порядок в стране.  
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Мэр нашего значимого, но, будем откровенны, 
небольшого города, оказывается, может 
дирижировать вопросом о том, останется ли 
руководитель «Latvijas dzelzceļš» у руля этого 
важного государственного предприятия.

Казалось, что самая большая шумиха вокруг так называемых «разговоров олигархов» 
уже за спиной – ан нет, ничего подобного! Передача Латвийского телевидения «De Facto» 
пролила свет еще на одну грань этих разговоров – на этот раз относительно того, насколь-
ко большое влияние могут оказывать отдельные политики на назначение или нахождение 
в должности того или иного руководителя высокого ранга. 

Обнаружился новый поворот  
в «разговорах олигархов»

Е сли допустить, что многое проис-
ходящее в нашей стране – театр 
абсурда, то вентспилчане могут 
испытывать своего рода гордость: 
мэр нашего значимого, но, будем 

откровенны, небольшого города, оказывается, 
может дирижировать вопросом о том, оста-
нется ли руководитель «Latvijas dzelzceļš» у 
руля этого важного государственного пред-
приятия. Вы можете спросить: что в этом осо-
бенного? Один политик попросил другого под-
держать своего «протеже». Однако по прочте-
нии опубликованных «разговоров» становит-
ся совсем не смешно. 

В «De Facto» прозвучала информация, что 
в октябре 2010 года после выборов в 10-й 
Сейм, когда стало ясно, что правительство 
будут формировать «Единство» вместе с 
Союзом зеленых и крестьян, оставшийся в 
оппозиции представитель объединения «Par 
labu Latviju» Айнарс Шлесерс в «Rīdzenе» 
встречался со своим бывшим советником 
Угисом Магонисом, которого он сам в 2005 
году в первый раз назначил на должность 
руководителя «LDz». 

ФАВОРИТ АУГУЛИС 
И «СОЛДАТ» МАГОНИС 

Шлесерс прогнозировал, что новым мини-
стром сообщения будет Улдис Аугулис, и он 
не ошибся. В первый раз на должность мини-
стра сообщения Аугулис заступил 3 ноября 
2010 года и продержался в ней до 25 октя-
бря 2011 года. Об Аугулисе уже в то время за 
кулисами политики говорили, что он является 
фаворитом Лембергса и человеком, на кото-
рого возлагаются большие надежды, именно 
поэтому он назначен на такую влиятельную 
должность. Однако во время «разговоров 
в „Rīdzene”» Шлесерс, ободряя Магониса, 
говорил, что Лембергсу «некого поставить», 
поэтому «Айвар не будет делать резких дви-
жений». По мнению Шлесерса, Лембергс 
захочет обсудить с Магонисом «все свои 
вопросы». В этом разговоре Шлесерс рас-
крыл, что в Рижской думе будет сформиро-
ван блок «Центра согласия» и партии ЛПП/
ЛЦ, что заставит Лембергса «немного заду-
маться и понять, что правила игры изменят-
ся», так как Шлесерс с партнерами будут 
контролировать Ригу, а у Айвара «интерес в 
Рижском порту достаточно большой», и без 
них «там он ничего до конца в любом слу-
чае» не сможет решить. 

В начале 2011 года о будущем Угиса 
Магониса и руководителя дочерней фирмы 
«LDz» – «LDz Cargo» Гунтиса Мачса Шлесерс 
говорил еще с одним влиятельным вентспил-
чанином – руководителем частного желез-
нодорожного перевозчика «Baltijas tranzīta 
serviss» Иваром Сормулисом. Он просил, 
чтобы Сормулис поговорил с Лембергсом о 
Магонисе, смена которого стала бы «игрой 
с огнем». Шлесерс обещает, что Магонис 
будет выполнять установки, как нужно, так 
как он – «солдат, так сказать, морской флот», 
поэтому «это может успешно развиваться». 

Нужно отметить, что в октябре 2010 года 
имя Угиса Магониса прозвучало в «разгово-
рах в “Rīdzene”» еще раз. Однако в несколь-
ко ином контексте. Лембергс спрашивал у 
Шлесерса, знает ли он, что Магонис на день-

ги «LDz» с помощью рекламы финансиро-
вал «Согласие» к выборам. На что Шлесерс 
отвечает, что «в свое время или мое время 
какая-то поддержка у «Согласия» там была 
– балтийские фонды и что-то такое». В 
свою очередь, Лембергс указывает: «Нет, 
нет, нет… Это было предвыборное. И пар-
тия «Новое время» тоже что-то получила. Он 
там по полной… Просто нужно выяснить». 

Очевидно, Угис Магонис в «разговорах 
олигархов» был признан подходящим, пото-
му что в должности успешно продержался 
до самого своего ареста в августе 2015 года, 
когда был задержан в связи с полумиллион-
ной взяткой. Правда, в то время министром 
сообщения был Анрий Матис. 

ГОСПОДА ВСЕ ОТРИЦАЮТ 
Бывший президент «LDz» в беседе с «De 

Facto», тем не менее, отрицает, что действо-
вал в бизнес-интересах Шлесерса. «У нас 
с ним сотрудничество было такое, что он 
видел, как я работал, и работал я, конечно, 
в интересах «LDz». Ну, конечно, владелец – 
это я могу сказать о политическом влиянии 
– владелец – государство, и представитель 
владельца – министр. И, конечно, если у него 
какие-то идеи, то он приходит и рассказыва-
ет, потом дискутируем. Если ты видишь, что 
это можно реализовать, то ты соглашаешь-
ся, если нет, то стараешься доказать, что 
не можешь этого сделать. Вот такое сотруд-
ничество». В свою очередь, согласно утвер-
ждениям министра сообщения Аугулиса, 
забота Шлесерса и Сормулиса о Магонисе 
была бессмысленной, потому что никакого 
внешнего влияния на министерство в связи 
с руководством «LDz» не было. На вопрос, 
говорил ли он перед повторным избранием 
Магониса об этом с Лембергсом, Аугулис 
ответил «De Facto»: «Я сейчас не могу отве-
тить, но, по-моему, нет». 

ИНТЕРЕСОВ НЕТ, СТРАННОСТИ ЕСТЬ 
Несмотря на то что Улдис Аугулис дает 

понять, что мэр Вентспилса на его действия 
в должности министра сообщения никоим 
образом не влиял, имеются факты, кото-
рые заставляют сомневаться в этом. Вскоре 
после вступления в должность министра 
сообщения в декабре 2010 года и январе 
2011 года Аугулис сменил членов правле-
ния и представителей министра по мень-
шей мере на 11 госпредприятиях, утвердив 
в должности людей, связанных с СЗК и вент-
спилсскими предприятиями. Члены прав-
ления были сменены в «Латвийском госу-
дарственном центре радио и телевидения», 
«Латвийской морской администрации», на 

«Латвийской почте», в международном аэро-
порту «Рига», «Автотранспортной дирек-
ции», на предприятиях «Latvijas Autoceļu 
uzturētājs», «Латвийское воздушное сообще-
ние», а в Вентспилсском и Рижском свобод-
ных портах произошла замена представите-
ля министра в правлении. 

Улдис Аугулис тогда утверждал, что 
члены правлений заменены не просто так, 
а потому, что не справляются со своими 
обязанностями, и люди, которым можно 
доверять, в управлении этими предпри-
ятиями нужны. Примечательно, что ни в 
одном случае не устраивался конкурс, так 
как, по словам министра, Коммерческий 
закон не требует устраивать конкурс.  
Не менее интересен тот факт, что в нача-
ле февраля 2010 года, по совету Аугулиса 
как представителя государственного капи-
тала, председателем совета национальной 
авиакомпании «airBaltic» была назначена 
связанная с Айваром Лембергсом Санта 
Глазниеце. Ранее она работала в фир-
ме-посреднике «LSF Holdings», связанной с 
несколькими транзитными предприятиями 
Вентспилсского порта, 50% этой компании 
принадлежит детям Лембергса. 

О том, что министра сообщения и вент-
спилсского мэра могут связывать весьма 
интересные деловые связи, заставляет 
думать и закупка «LDz», состоявшаяся в 
2011 году. Тогда в прессе сообщалось, что 
предприятие «Bio-Venta», принадлежащее 
семье Айвара Лембергса, получило дого-
вор почти на 2 миллиона долларов США, 
победив в конкурсе «Latvijas Dzelzceļa ritošā 
sastāva serviss», находящегося в поле зре-
ния Аугулиса, на поставку биодизельно-
го топлива. «Bio-Venta» представило свое 
ценовое предложение в последний момент, и 
оно было всего на пару тысяч долларов США 
дешевле, чем предлагали конкуренты. За 

кулисами тогда поговаривали, что, возможно, 
произошла утечка внутренней информации 
о ценах, предложенных конкурентом. «Bio-
Venta» эти упреки категорически отклонило, 
и Анри Лембергс отрицал возможность, что 
ему принадлежит «Bio-Venta» или предпри-
ятие «ALA Investments», которое является 
совладельцем этого производства. Однако 
пресса тогда сообщала, что во время опи-
санных событий дети А. Лембергса кон-
тролировали совладельца этого предприя-
тия, будучи в нем членами совета, что под-
тверждают документы о заседаниях совета 
«ALA Investments», доступные в Регистре 
предприятий. 

ЗАПИСИ РАЗГОВОРОВ ЕСТЬ!
Однако вопрос, который в данный момент 

больше всего интересует общество и, надо 
полагать, участников «разговоров», в том, 
имеются ли сами записи разговоров, аутен-
тичность которых уже никто не мог бы поста-
вить под сомнение? 

На этот вопрос в беседе с порталом 
Кasjauns.lv ответила председатель парла-
ментской комиссии по расследованию «раз-
говоров олигархов» Ингуна Судраба. 

«Есть очень, очень много записей. Малая 
часть из них отобрана и приобщена к опе-
ративному делу. Они расшифрованы, име-
ется несколько томов. Одна часть разгово-
ров находится в прокуратуре, вторая часть 
– в БПБК. Записи этих разговоров физически 
существуют, и я их слышала. Конечно, не все 
– только те, которые приобщены к оператив-
ному делу в уголовном процессе». 

В то же время Судраба указала, что поя-
вившиеся в публичном пространстве фраг-
менты разговоров вырваны из контекста, 
возможно, с ними произошли «различные 
манипуляции», поэтому необходима их 
«логическая проверка». 

Благодарим всех тех жителей Вентспилса, которые, будучи неравнодушными  
к происходящему в нашей стране, вместе с депутатами Вентспилсской думы Гиртом Валдисом 

Кристовским, Даце Корной и Айвисом Лпандманисом приняли участие в народном собрании 23 августа. 
Спасибо всем тем, кто своей гражданской позицией четко и ясно продемонстрировал, что желает жить 

не в стране, разворованной олигархами, а в действительно демократической и правовой Латвии!
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Изменения в графике движении 
вентспилсской узкоколейки 
«Мазбанитис» 

Близится к завершению сезон летнего 
активного туризма, поэтому 26 и 27 августа в 
Вентспилсском Приморском музее под откры-
тым небом в последний раз в этом году будут 
курсировать оба маленьких узкоколейных 
поезда одновременно. С 1 сентября по 1 октя-
бря радовать посетителей парка музея будет 
только один вентспилсский «Мазбанитис», он 
будет курсировать со среды до воскресенья.  
В свою очередь в период со 2 октября по 29 
октября «Мазбанитис» будет курсировать с 
четверга до воскресенья. 

В Вентспилсе в настоящее время 
зарегистрированы 889 безработных 

На этой неделе уровень безработицы 
в Вентспилсе, считая в отношении обще-
го числа жителей трудоспособного возраста, 
составляет 4,1%. Это пятый по счёту самый 
низкий уровень в стране (лидирует Валмиера 
–  3,2%, за ней следует Рига – 3,4%). В этом 
месяце уровень безработицы в Вентспилсе, 
Елгаве и Резекне снизился на 0,1%. В осталь-
ных городах республиканского значения в 
уровне безработицы изменений нет. 

Студенты Вентспилсской высшей 
школы готовы к старту IRBE-3 

Студенты Вентспилсской высшей школы 
факультета информационных технологий 
по программе обучения «Электроника» и 
«Инженерные науки» и в этом году, в рамках 
проекта IRBE-3, примут участие в международ-
ных соревнованиях метеорологических балло-
нов Global Space Balloon Challenge. Студенты 
разработали прототип новой функционально 
улучшенной грузовой капсулы, и планируется, 
что она, по отношению к своим предшествен-
ницам, увеличит теплостойкость внутри капсу-
лы.  В свою очередь для поиска полезных гру-
зов после её приземления будут использовать-
ся изготовленные студентами антенны Yagi-
Uda диапазона 434 MHz, которые обеспечи-
вают высокоуровневую работу. Главный центр 
приёма радиосигнала IRBE-3 будет находить-
ся на радиостанции ВВШ (YL1VA).

В течение четырёх дней пройдёт 
семинар по обучению плаванию 

Латвийская федерация плавания в сотруд-
ничестве с советом Латвийской федера-
ции спорта в период с 24 по 27 августа в 
Вентспилсском парке водных приключений 
и в гостинице Вентспилсского олимпийско-
го центра организует обучающую программу 
для специалистов по теории обучения пла-
ванию и спортивно-педагогическому совер-
шенствованию. Особые летние школы орга-
низуются для специалистов спорта с высшим 
педагогическим образованием, которые живут 
и работают в самоуправлениях или краях, где 
начато или где планируется начать строитель-
ство новых плавательных бассейнов.  Уже в 
следующем году в Вентспилсе планируется 
начать строительство нового плавательно-
го бассейна. Новый комплекс расположится 
на перекрёстке улиц Спорта и Кулдигас, на 
улице Кулдигас, 71.  

Яниченокс покинул Вентспилс 
и возвратился в ВЭФ

Опытный латвийский баскетболист Кристапс 
Яниченокс вернулся в команду рижского ВЭФ, 
сообщил клуб. Договор с 34-летним баскетбо-
листом заключен на два года. Яниченокс пред-
ставлял команду VEF Rīga с 2010 по 2014 год, 
а после этого следующие три сезона играл 
в Вентспилсе в острой конкурентной борьбе 
против рижан. Яниченокс в составе команды 
рижского ВЭФ трижды был чемпионом Латвии.  
В настоящее время Яниченокс находится в 
тренировочном лагере сборной и является 
кандидатом на участие в финальном турнире 
чемпионата Европы в этом году.  Как рассказал 
баскетболист в беседе с агентством LETA, для 
него это последнее лето в сборной.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Как говорят американцы, в этом мире неизбежны лишь две вещи – смерть и налоги. В 
этом все больше убеждаемся и мы с вами. Сейм утвердил пакет законов о налоговой 
реформе – всего 11 законопроектов. С 1 января следующего года ожидается множество 
изменений в латвийской налоговой политике. Наиболее позитивным из предполагаемых 
изменений можно считать повышение минимальной зарплаты с нынешних 380 до 430 
евро в период с 2018-го по 2020 год. 

Налоговая реформа. 
Что нас ожидает?

С 2018 года будет введена про-
грессивная ставка подоходно-
го налога с населения (ПНН). 
Лишь жители с очень высоки-
ми доходами – начиная с 5065 

евро в месяц – ощутят уменьшение зарплаты 
из-за этого нововведения. Наименьший при-
рост предполагается у тех наемных работ-
ников, зарплата которых до уплаты налогов 
составляет от 900 до 1100 евро. Их ежемесяч-
ный доход увеличится на 7–11 евро. В свою 
очередь, те, кто получает, например, 500 евро 
и не имеет иждивенцев, дополнительно полу-
чат 22 евро в месяц из-за уменьшения ставки 
ПНН. Хорошая новость для тех, кто получает 
наиболее низкие зарплаты, в том, что диффе-
ренцированный необлагаемый минимум в пол-
ном объеме будет применен в момент выпла-
ты зарплаты. Например, в случае, если работ-
ник получает зарплату в 430 евро, в этом году 
к нему применяется необлагаемый минимум 
в 60 евро в момент выплаты зарплаты, хотя 
полагается немногим более 112 евро. Это соз-
дает переплату ПНН, которую, подав декла-
рацию, можно вернуть. В следующем году 
необлагаемый минимум в 200 евро будет при-
меняться уже в момент выплаты зарплаты, что 
сразу увеличит ежемесячный доход. 

СТАВКИ ПНН 
И НЕОБЛАГАЕМЫЙ МИНИМУМ 

К доходам до 1667 евро в месяц или 
20 000 евро в год будет применяться ставка 
ПНН 20%, до 55 000 евро – 23%, а к доходам 
выше 55 000 евро – 31,4%. 

Если доходы в месяц превышают 1667 
евро, то к доходам до 1667 евро будет при-
меняться ставка ПНН 20%, а к остальной 

сумме, превышающей указанную цифру, – 
23 %. То есть, если зарплата, например, 
1800 евро, то ПНН в 23% будет применен 
не ко всей сумме, а дифференцированно – 
с 1667 евро будет отчислено 20% ПНН, а с 
остальных 133 евро – 23%. Все льготы в пол-
ном объеме в первую очередь отчисляются 
от той части зарплаты, к которой относится 
ставка в 20%. 

Если доходы выше 4583 евро в месяц или 
55 000 евро в год, ставка ПНН за превышаю-
щую часть составит 31,4%, а потом, исходя 
из общей суммы полученных за год доходов, 
соответствующая ставка ПНН будет сумми-
роваться как уплаченные 23% и часть нало-
га солидарности. В следующем году увели-
чится максимальный дифференцированный 
необлагаемый минимум с нынешних 115 евро 
до 200. Для пенсий необлагаемый минимум 
в следующем году предполагается увеличить 
до 250 евро в месяц вместо нынешних 235. 

Изменится и патентная плата. Она соста-
вит от 50 до 100 евро в месяц вместо нынеш-
них 43–100 евро в месяц. В свою очередь, 
уменьшенную патентную плату с 1 января 
следующего года смогут платить инвалиды 
1-й и 2-й групп. 

Налог будет применяться и к выигрышам 
более 3000 евро. Это не будет относить-
ся к лотерее «Simtgades loterija», а также к 
выигрышам в товарных лотереях и лотере-
ях услуг. 

Нужно напомнить, что кредитные учреж-
дения и организации, предоставляющие пла-
тежные услуги, будут обязаны раз в год пре-
доставлять в СГД информацию о клиентах – 
физических лицах, у которых оборот счета в 
прошлом году превысил 15 000 евро. 

ИЗМЕНЕНИЯ В ЗАКОНЕ 
«О ГОСУДАРСТВЕННОМ 
СОЦИАЛЬНОМ СТРАХОВАНИИ» 

Со следующего года социальные взно-
сы увеличатся на один процентный пункт. 
Ставка обязательных взносов, если наем-
ный работник застрахован всеми видами 
социального страхования, впредь составит 
35,09%, из которых 24,09% платит работода-
тель и 11% – работник.

Изменения в законе предполагают обя-
занность делать взносы с авторского воз-
награждения. Лицо, выплачивающее автор-
ское вознаграждение, из своих средств будет 
делать обязательные взносы в размере 5% 
на страхование пенсии получателя такого 
вознаграждения. 

Обязательные взносы в размере 5% долж-
ны будут делать и лица, ведущие хозяй-
ственную деятельность, если их доходы в 
месяц не превысят размера минимальной 
зарплаты – 430 евро. Если доходы будут 
выше минимальной зарплаты, налог нужно 
будет платить со свободно выбранной части 
дохода в размере 32,13%. Еще 5% от раз-
ницы между выбранной суммой и фактиче-
скими доходами нужно будет направлять на 
страхование пенсии. Если общие доходы в 
год не достигнут 50 евро, социальные взно-
сы можно не делать. 

ОПРАВДАННЫЕ РАСХОДЫ 
И ЛЬГОТЫ ПО ПНН 

В следующем году с 215 до 600 евро уве-
личивается ограничение на общие оправ-
данные расходы, в том числе, на лече-
ние и образование плательщика и каждого 
члена его семьи, а также на пожертвова-
ния и на образование детей по интересам. 
Одновременно вводится процентное ограни-
чение – до 50% от годового дохода. Следует 
учитывать, что ограничение в дальнейшем 
будет распространяться и на расходы за сто-
матологию и плановые операции, которые 
раньше можно было декларировать в пол-
ном объеме. 

Со следующего года льгота по ПНН за 
иждивенца составит 200 евро в месяц вме-
сто нынешних 175. 

«Протестовать – это одно, и всегда революционные идеи были хороши, но где предло-
жения, чтобы впредь эта система не продолжала существовать? Кто сказал, что сейчас 
система не воспроизводит дальше уже новых олигархов? Систему нужно менять. У нас 
чрезвычайно тяжелые проблемы с существующей демократической системой. В насто-
ящий момент об этом нужно говорить. Каковы нормативные улучшения, каковы улуч-
шения в правовом регулировании, чтобы мы не допустили повторения подобной ситуа-
ции», – отвечая на вопрос, касавшийся протестов жителей во время народного собрания 
на Ратушной площади, подчеркнула президент «Балтийской ассоциации – транспорт и 
логистика» Инга Антане в передаче канала RīgaTV 24 – «Dienas personība ar Veltu Puriņu». 

Инга Антане: нужно незамедлительно менять 
систему, воспроизводящую олигархов

В эфире передачи И. Антане рас-
сказала, что во время работы 
11-го Сейма, когда должность 
министра среды и регионально-
го развития занимал Эдмундс 

Спруджс, а она исполняла обязанности 
советника министра, были начаты, по край-
ней мере, пять инициатив, чтобы улуч-
шить госуправление и не допустить таких 
искажений в системе, которые мы видим 
сегодня. 

«Тогда мы выступили с законопроектом 
об уголовном преследовании депутатов. 
Где этот законопроект? Такового больше 
нет. Мы подготовили и подали законопро-
ект о референдумах в самоуправлениях, 
которые позволили бы жителям воздей-
ствовать на работу самоуправлений. Где 
он сегодня? Законопроекта больше нет 
на повестке дня. Мы подготовили законо-
проект об уменьшении числа депутатов в 
самоуправлениях, он был отработан лишь 
минимально. В сотрудничестве с Бюро по 
предотвращению и борьбе с коррупцией 
мы подготовили законопроект о предот-
вращении конфликта интересов, чтобы не 
была объединена исполнительная и зако-
нодательная власть, как это очень часто 
происходит в самоуправлениях. Эти вопро-
сы были приняты совсем минимально и с 
различными ограничениями», – сказала в 
передаче И. Антане. 

Напомним, что законопроект «Закон о 
референдумах местных самоуправлений» 
предполагал регулировать порядок, в кото-
ром можно инициировать референдумы в 
самоуправлениях, и предполагалось, что 
они могли бы проводиться по вопросу о 
роспуске думы самоуправления, а также о 
стратегии долгосрочного развития самоу-
правления или отдельных оговоренных в 
ней вопросах, и на публичное обсуждение 
передавались бы строительные замыслы, 
если они были созданы по предложению 
самоуправления. В свою очередь, идея об 
изменениях в законе «О статусе депута-
та городов республиканского значения и 
краев» предполагала ограничение полно-
мочий для тех депутатов самоуправлений, 
в отношении которых начато уголовное пре-
следование за тяжкое или особо тяжкое 
преступление. 

«Я не хочу говорить только о «разговорах 
олигархов». Это только одни разговоры. Мы 
говорим о системных проблемах. Мы видим, 
что нормативное регулирование неэффек-
тивно или недостаточно, чтобы правоох-
ранительные учреждения могли работать 
эффективно, оперативно правильно, чтобы 
не происходило таких провалов. Мы должны 
говорить об улучшении системы, мы долж-
ны улучшить нормативное регулирование, 
нужно улучшить деятельность правоохрани-
тельных учреждений, оперативную деятель-

ность, чтобы не происходило того, что сей-
час. Существует только протест, но где пред-
ложения?» – сказала Инга Антане. 

Президент БАТЛ подчеркнула: хорошо, 
что люди в Латвии участвуют в протестах, 
верят и надеются, что что-либо может изме-
ниться. Однако одновременно она указа-
ла, что многие из тех, кто участвует в этих 
протестах, – представители существующей 
власти. «Им следовало бы постоять тихо, 
ведь в данный момент ничего не сдела-
но, чтобы улучшить систему, чтобы нам 
не нужно было устраивать акции проте-
ста. Я посоветовала бы взяться за работу, 
пока еще есть время. Восстановить закон 
о референдумах в самоуправлениях, воз-
можно, говорить об уголовном преследова-
нии депутатов, предотвращении конфликта 
интересов, и тогда у нас было бы больше 
возможностей для дискуссий», – отметила в 
передаче Инга Антане. 
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Вентспилчанка Лиените Нейтале, 
как многие в детстве, мечтала стать 
доктором. Потому что рано узнала, каково 
это, когда трудно. Когда болит, а помочь 
некому. Болит не столько физически, 
сколько в душе, потому что, в отличие 
от сверстников, природа-матушка 
поскупилась, не дав девочке должной 
остроты зрения, поэтому она рано начала 
носить очки с толстыми-претолстыми 
стеклами. Из-за этого пришлось терпеть 
и сочувственные вздохи взрослых, и 
колкости со стороны одноклассников.  
И внешне смириться с мыслью, что 
белый халат врача носить ей, наверное, 
все же не суждено. 

Руками 
увидеть то, что 
не разглядеть 
глазами

К то бы мог подумать тогда, что пройдет сравнитель-
но немного времени, как благодаря своему упорству, 
хоть и понемногу теряя зрение, Лиените найдет в 
себе силы жить в согласии с окружающим миром и 
стать в нем нужной. И наконец исполнится детская 

мечта – быть в медицине. Теперь она – равноправный специ-
алист среди вентспилсских массажистов, которые борются с 
людскими хворями при помощи прикосновений руками. 

ЧЕРНОБЫЛЬ ЛИШИЛ МУЖА И ОТЦА 
На долю Лиените выпала нелегкая работа и непростые 

испытания, почерпнуть силы она могла лишь в семье, в кото-
рой вместе с мужем Илгваром они вырастили троих детей – 
дочерей Лигу, Элину и сына Мартиньша. К сожалению, муж не 
увидел, как выросли, выучились и стали жить своей жизнью 
дети. В 1986 году он в прямом смысле насильно был увезен из 
дома вместе с другими военнообязанными мужчинами и при-
нужден ликвидировать последствия крупнейшей в мире ядер-
ной катастрофы, которую вызвала авария на Чернобыльской 
атомной электростанции. Вернувшись с территории, охва-
ченной радиацией, Илгварс чувствовал себя хорошо, но про-
жил всего несколько лет и умер от таинственного диагноза – 
отравление веществом неизвестного происхождения, во что 
Лиените до сих пор не верит. Тогда Нейталы жили в Таурупе 
Огрского района. Лиените с перерывами на рождение детей 
работала ветеринарным фельдшером, а муж зарабатывал на 
содержание семьи, обрабатывая колхозные поля на тракто-
ре. На работе его ценили. Лиените рассказывает, что внача-
ле специальность ветфельдшера, полученная в свое время 
в Салдусском совхозе-техникуме, ей нравилась, после учебы 
она с увлечением начала работать в Таргале Вентспилсского 
района, в хозяйстве имени Мичурина, ведь помогать живот-
ным ей нравилось с самого детства. Именно там ей посчаст-
ливилось познакомиться с Илгваром, который из Огре прие-
хал погостить к сестре и с которым впоследствии у них сло-
жилась счастливая совместная жизнь. Однако однообразные 
обязанности на фермах и бесконечный конвейер привели к 
тому, что энтузиазм поутих, уступив место самобичеванию, 
что когда-то поддалась давлению родственников и согласи-
лась изучать ветеринарию, а не учиться на медика. 

СРАВНИВАЯ С ЛИЧНЫМ ОПЫТОМ…
Когда Лиените было двенадцать лет, ушел из жизни самый 

близкий для нее человек – мама, которая перед смертью успе-
ла устроить девочку в интернат для слабовидящих на Югле. 
Вскоре после смерти жены отец, как в злой сказке, привел в 
дом мачеху. Властную, суровую, жесткую и самодовольную. 
Но Лиените все же о ней плохо не вспоминает хотя бы пото-
му, что эта женщина учила ее быть собранной и аккуратной 
в быту, что позднее в жизни пригодилось. Девочка окончила 
среднюю школу на Югле, после чего отец и мачеха велели ей 
учиться на ветеринарного фельдшера. Но терпение Лиените 
все же не было безгранично, однажды в непростом подрост-
ковом возрасте навязанные требования соблюдать формаль-
ный порядок закончились спонтанным протестом – побегом из 
дома. Стройная, как спортсменка, женщина признает: суровые 
события прошлого не стоило бы вспоминать, ведь на долю 
многих людей выпадают еще более тяжелые испытания. Но 
Лиените не забывает о них, ведь личный опыт помогает ей 
лучше понимать своих нынешних пациентов, которым она от 
души желает помочь. 

 «ВЫ МОЖЕТЕ БЫТЬ ВЫДАЮЩИМИСЯ…» 
Навыки классического массажа Лиените приобрела в 

Рижском медицинском колледже в рамках проекта, финанси-

руемого Латвийским государством и Евросоюзом, когда специ-
ально были собраны слабовидящие и незрячие люди, интере-
сующиеся профессией массажиста. Там она получила знания 
в области человеческой анатомии, физиологии, хирургии и 
других сферах, связанных с функционированием человече-
ского организма. По окончании учебы в напутствие выпускники 
получили заверение преподавателей в том, что такие, как они, 
специалисты могут стать выдающимися во вновь приобретен-
ной профессии. Потому что тяжесть и особенности состояния 
пациента они оценивают не по сиюминутному визуальному 
впечатлению, они обостренно чувствуют это в прямом контак-
те с телом пациента, при помощи особой чувствительности, 
сконцентрированной в ладонях и пальцах, которая словно 
является компенсацией за несовершенство зрения. В профес-
сии массажиста это означает видеть руками. Лиените считает, 
что эти навыки и обостренное восприятие хорошо дополняют 
знания, которые она, еще не предполагая, что появится воз-
можность освоить специальность массажиста, в течение трех 
лет получала, обучаясь заочно в Международной профессио-
нальной академии целительства в Риге. 

«Я не являюсь практикующим целителем, и, наверное, 
никогда им не буду, но в моем случае удачно соединились 
знания, полученные в обоих учебных заведениях. В колледже 
больше акцентировалось внимание на необходимости поло-
жительного воздействия на тело человека, в академии цели-
тельства нас побуждали присмотреться к миру ощущений 
человека, его переживаниям, что является основой телесно-
го недуга. Проще говоря, массажисту несложно определить, 
в каком месте болезненно напряжена и болит та или иная 
мышца, слишком натянуто сухожилие, какие суставы и в какой 
степени утратили эластичность. Профессиональному масса-
жисту не составит труда при помощи известных манипуля-
ций снова привести их в порядок. Досадно, что эффект может 
быть кратковременным. Чтобы болезнь отступила, массажи-
сту нужно попытаться при помощи рук и беседы нащупать у 
пациента взаимосвязь между болезнью тела и эмоциональ-
ным, душевным состоянием. К сожалению, этому невозмож-
но научить и научиться, это массажисту или дано, или нет», 
– Лиените Нейтале скромно замечает, что старается эти зна-
ния освоить и применять, и зачастую это приносит желаемый 
эффект. 

К ПАЦИЕНТУ – С ДОБРЫМИ ЧУВСТВАМИ 
«Удовольствие и хороший результат, – по убеждению 

Лиените, именно это нужно ощутить пациенту во время сеан-
са массажа. – Принято считать, что хороший массажист дол-
жен быть физически сильным, иметь сильные руки, и даже 
такой специалист в конце дня чувствует себя уставшим. Мой 
опыт свидетельствует о другом – достаточно легкого прикос-
новения или поглаживания, если они сделаны в правильном 
месте, с нужной интенсивностью и в верной последовательно-
сти, чтобы напряжение ослабло и человек почувствовал, что 
здоровье восстанавливается. Пациент от моих действий слов-
но заряжается, а я в конце сеанса начинаю чувствовать некое 
энергетическое истощение. Этому есть границы, поэтому я 
рада, что я сама могу определять, насколько интенсивно рабо-
тать, чтобы не произошло выгорания». Лиените рассказывает, 
что она регулярно делает оздоровительные упражнения по 
методике цигун, чтобы эмоционально и физически поддержи-

вать себя в форме и быть в состоянии душевного равновесия, 
потому что только такой медик может принести пользу паци-
енту. И главное – нужно идти к пациенту с открытым сердцем 
и добрыми чувствами, иначе работа будет напрасной. Она в 
городской поликлинике делает это два дня в неделю, изредка 
позволяя себе отправляться на домашние визиты, если чув-
ствует, что достаточно восстановилась для работы. 

Лиените работает по нынешней специальности уже пять лет 
и заметила, что некоторые пациенты истощают ее энергетиче-
ский потенциал намного сильнее, чем другие. Массажистка 
считается с этим как с неизбежностью, ведь люди разные. Уже 
обучаясь в колледже, студенты были подготовлены к тому, что 
придется сталкиваться с пациентами, которые эгоистично при-
выкли только брать от жизни. И во время массажа они будут 
стараться подпитаться энергией от массажиста, не пытаясь 
установить эмоциональный контакт, воспринимая массажиста 
не в качестве партнера в лечении, а как исполнителя медицин-
ской манипуляции, за которую заплатили. Хотя именно возник-
шее в процессе лечения взаимопонимание и доверительные 
отношения приносят наилучший результат. 

КОМУ-ТО ДОСТАТОЧНО, ЕСЛИ ЕГО ПРОСТО «ПОМЯЛИ»
Лиените с улыбкой отклоняет предположение, что ей в таком 

случае нужно взять на себя еще и функции психотерапевта. 
«Я немного освоила и эту область, однако обычно полага-

юсь на информацию, которую получаю, слушая голос паци-
ента, его тембр и интонацию. За те годы, что плохо вижу, я 
научилась особенно чутко слышать. Видящие люди информа-
цию получают в первую очередь визуально, но на самом деле 
голос и то, как тело пациента отзывается на прикосновения, 
говорит о нем если не больше, то правдивее однозначно», – 
говорит массажистка, одновременно заверяя, что профессио-
нальные обязанности она в любом случае старается выпол-
нить безукоризненно, но в случае эмоционального контак-
та эффект усиливается вдвойне. Поэтому особенная удача, 
если пациенту посчастливилось найти своего массажиста, а 
не просто очередного специалиста, который может «помять» 
мышцы. Хотя, без сомнения, кому-то, возможно, подходит 
именно это. 

Есть ли у Лиените категория особенно желанных пациен-
тов? Она повторяет, что с каждым старается работать про-
фессионально, но лучше всего все же занимается с детьми, 
в том числе, грудными. Привычка воспринимать малыша как 
личность у нее идет из собственной семьи, кроме того, сем-
надцать лет, хоть и опосредованно, она находилась в контак-
те с детьми, работая руководителем по хозяйственной части в 
детском саду «Желудек» в волости Варвес. 

«Мне там очень нравилось, работала бы и дольше, но зре-
ние стало еще больше ухудшаться, почти невозможно было 
использовать компьютер, хотя сын Мартиньш, будучи специа-
листом в этой области, сумел приспособить компьютер к моим 
особенностям. 

Огромное спасибо работникам Вентспилсского отделе-
ния Латвийского общества слепых, которые проинформи-
ровали меня о возможности освоить специальность масса-
жиста. Я не сомневаясь согласилась на это, так как увидела 
для себя возможность наконец освоить профессию медика.  

Тяжесть и особенности состояния пациента они оценивают не по сиюминутному 
визуальному впечатлению, они обостренно чувствуют это в прямом контакте с телом 
пациента, при помощи особой чувствительности, сконцентрированной в ладонях и пальцах.
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В последнее время в некоторых странах очень популярны-
ми стали различные интернет-топы. Так сказать, чтобы, 
просмотрев неограниченные ресурсы паутины, опреде-

лить главных героев современного виртуального общества. В том 
числе большой интерес вызывают и топы, в которых обобщены 
люди, события и даже ключевые слова, которые чаще всего скло-
няются в безграничной пучине интернета.  Как говорят в таких слу-
чаях, паутина стерпит всё, к тому же, для популярности абсолют-
но всё равно, «хороший» ты или «плохой».  Главное, что популяр-
ный. Что в интернет-среде по большому счёту означает только то, 
сколько у тебя последователей и просмотров в какой-нибудь соци-
альной сети, в блоге или на видеоканале YouTube, а также то, как 
часто твоё имя упоминается в различных новостях, на порталах 
или в комментариях в социальных сетях. 

Не будем обращать внимание на такие мелкие нюансы, как 
адекватность таких “топов” или, например, степень доверия. Так 
как во всяком случае в Латвии в настоящее время о существова-
нии таких «топов» или более серьёзных социологических иссле-
дованиях слышно не было. И всё же, даже поверхностно проана-
лизировав наши новостные порталы, социальные сети или репо-
сты и множество «шеров» фотографий хотя бы за последний 
месяц, на переднем плане окажется определённый круг лидеров. 
Не разделяя «героев» и «антигероев», а просто сосчитав публи-
кации, можем с большой степенью  достоверности принять за 
данное то, что в первую десятку обязательно бы попал Кристапс 
Порзингис (в связи с путём нашей баскетбольной сборной на 
чемпионат Европы), министр здравоохранения Чакше (как же без 
неё!), которая почти каждый день на самом верху топа дневных 
новостей в связи с псевдозабастовкой семейных врачей,  и наша 
эстрадная  дива Лайма Вайкуле, восхваляемая и осуждаемая, но 
тем не менее долго и широко обсуждаемая во всех возможных 
склонениях из-за её больших концертов в Юрмале и Вентспилсе. 

И, безусловно, на вершине такого “топа» был бы и наш дол-
голетний руководитель – всячески известный Айварс Лембергс. 
И здесь было бы уже неважно, насколько нашего лидера воз-
величивали или уничижали бы столичные журналисты, которые 
лижут руки Соросу, берут деньги ото всех или еще что-то безо-
бразное вытворяют, чтобы только облить грязью шляпу господи-
на Лембергса.  Нет, нет, на сей раз рассказ совсем не о том, а об 
огромном желании самого мэра оказаться в ярком свете прожек-
торов.  Говоря языком сцены, в огнях рампы. Им самим созван-
ные пресс-конференции, бесконечные «реакции» на каждое 
слово критики, персональное открытие почти что каждого музы-
кального, культурного или спортивного фестиваля (в том числе, 
мероприятия «по разрезанию ленточек»), безусловно, позволя-
ют мэру довольно основательно заполнять интернет-простран-
ство.   И, перефразируя известное выражение, стать более упо-
минаемым, чем сам Порзингис… Иными словами, «красование» 
стало почти что главным товарным знаком руководителя нашего 
города.  

Вершин популярности каждый достигает различными спосо-
бами. Один, например, играет в баскетбол, другой – получает 
награду “Grammy”, ещё кто-то – становясь обладателем титула 
«Гордость Латвии» или написав какую-нибудь песню, еще кому-
то удалось подняться на Эверест. Однако такая популярность 
требует вложенных времени и труда. Хотя в наше время полу-
чить популярность можно гораздо проще. И здесь есть два пути.  
Первый – как какой-нибудь девочке-подростку на видеоканале 
YouTube с определенной регулярностью достаточно аттрактивно 
демонстрировать своё бельё или сумку для покупок.  Это в слу-
чае с мэром, наверное, было бы не совсем удобно. Второй – регу-
лярно оказываться в поле зрения присяжных «интернетовцев» и 
масс-медиа из-за какого-нибудь скандала.  И этот путь, ей-богу, 
наш мэр освоил очень хорошо. К тому же, даже не важно, кто, 
почему и что о тебе пишет. Главное, что пишут. Главное, что есть 
последователи и просмотры. Потому что, если тебя здесь нет, то 
тебя нет нигде. Что в переводе на язык человеческий означает – 
остаётся только достаточно часто повторять одну и ту же фразу, 
одно и то же слово, один и тот же аргумент, чтобы нашлось доста-
точно много людей, которые всему этому поверят… Остаётся 
только задать вопрос – что лежит в основе такого напряженного 
поиска славы. Жажда власти, стремление удержаться в долж-
ности, желание быть популярным и узнаваемым, возможность 
таким образом «легализовать» свои финансовые дела, или же 
всё это вместе, и дополняемое вызванными волнениями в обще-
стве ощущение опасности, что однажды всё это может закон-
читься…   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”
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Лето отсчитывает свои 
последние дни, а значит, 
не за горами начало 
нового учебного года. 
Крупные сетевые магазины 
уже с первых чисел 
августа портят детям 
настроение, разместив 
на самом видном месте 
стеллажи со школьными 
принадлежностями. 
Натыкаясь на них взглядом, 
скучнеют и родители, 
подсчитывая предстоящие 
траты. Собрать ребенка в школу по нашим 
временам – удовольствие не из дешевых. 
А если учеников в семье несколько, то 
покупка всего необходимого способна 
пробить внушительную брешь в семейном 
бюджете.

Здравствуй, школа!

Самоуправления Латвии неимущим 
и малоимущим семьям обеспечивают 
пособия на покупку школьных 
принадлежностей. В текущем году на 
эти цели в Вентспилсе выделено 6382 
евро. Помощью могут воспользоваться 
180 детей из нуждающихся семей 
и 17 сирот. Пособия положены не 
только школьникам, но и учащимся 
профессиональных и высших 
учебных заведений. Выдаются они 
как непосредственно в денежном 
эквиваленте, так и в виде подарочных 
карт в магазины, торгующие 
школьными принадлежностями.

У чебники и пресловутые рабочие тетради, 
слава Богу, покупать не надо. Тем не менее 
список всего остального выглядит весьма 
внушительно.

Самый длинный перечень того, без чего 
никак не обойтись, составляют так называемые канце-
лярские принадлежности – тетради, ручки, карандаши, 
линейки, ластики и так далее.

Эта статья расходов наименее затратная из всех, но 
возможны нюансы.

«Казалось бы, какая разница в каких тетрадях писать», 
– рассказывает Анна, мама первоклассницы. «Можно 
было купить самые дешевые, но руки сами потянулись к 
тетрадкам в ярких разноцветных обложках. Та же исто-
рия и с ручками, фломастерами и прочей мелочевкой. 
В итоге, существенно переплатили «за красоту». Мой 
совет – если твердо решили экономить, отправляйтесь 
в магазин сами. В компании с ребенком гарантировано 
наберете всего, что поярче и соответственно подороже». 

САМАЯ ВЕСОМАЯ СТАТЬЯ 
РАСХОДОВ

Самая весомая статья расходов на экипировку школь-
ника – это одежда и обувь. Дети растут стремительно и 
гардероб ежегодно приходится обновлять практически 
полностью. В школах Вентспилса форма не введена. 
Дети ходят на занятия в повседневной одежде, преиму-
щественно – это джинсы, рубашки, свитера и удобная 
обувь. Желательно иметь комплект и, что называется, 
«на выход» в традиционном ключе «белый верх – тем-
ный низ». Для первоклашек покупка особых нарядов, в 
которых они отправятся на первую в их жизни школьную 
линейку – это практически обязательно.

«Обойдя магазины в Вентспилсе, я пришла к выво-
ду, что выбрать комплект на 1-е сентября для девочки 
можно всего из 2-3 вариантов», – рассказывает Сабина. 
«Таким образом, велика вероятность, что девочки на 
празднике будут смотреться как сиротки из приюта – все 
в одинаковом. Уж простите за цинизм. Пришлось отпра-
виться на шопинг в Ригу, там выбор больше».

Откровенно говоря, набеги на столичные торговые 
центры для многих вентспилсских семей, воспитываю-
щих детей школьного возраста, – непременное меропри-
ятие августовской программы.

Продвинутые родители пользуются услугами интер-
нет-магазинов. Но тут надо обладать определенными 
опытом и сноровкой, ибо можно легко ошибиться с раз-
мером и не угадать с качеством.

КАК БЫ НЕ ХУЖЕ ДРУГИХ…
Мнительные родители, особенно мамы, пережива-

ют, как бы родное дитя не было одето хуже других и не 
имело в связи с этим проблем с одноклассниками.

«Я мама опытная, у меня школу посещают сразу трое», 
– поделилась Инесса. «Я твердо убеждена, что эта про-
блема надуманная. По крайней мере в Вентспилсе. По 
моим наблюдениям, здесь в школьной среде нет такого 
уж существенного расслоения по материальному призна-
ку. К тому же, в силу небольших размеров города, зача-
стую дети знакомы, что называется, с пеленок и к школь-
ному возрасту уже имеют определенные сложившиеся 
отношения друг с другом, на которые одежда, гаджеты и 
все такое прочее не слишком влияют».

Представить современного школьника без телефо-
на в одной руке и планшета в другой уже невозможно. 
Первый личный телефон ребенок обычно получает в 
свое распоряжение, отправляясь в 1-й класс. Для роди-
телей первоклассников – это еще одна статья расходов. 
Еще надо купить чехол, чтобы телефон не погиб уже на 
первой неделе жизни. Хорошо хоть, что современные 
модели мобильных устройств практически идентичны по 
функциям и дизайну, что дорогие, что дешевые, и у детей 
нет причин для развития комплексов, как это было еще 
несколько лет назад.

На чем родители предпочитают не экономить, так это на 
школьной сумке. Неправильно подобранный рюкзак может 
стать причиной проблем с позвоночником у ребенка, а 
этого, разумеется, не хочет никто. Не дрогнувшей рукой за 
него выкладывают и 30 евро, и 50, и даже больше.

В последнее время в Вентспилсе школьники все актив-
нее пользуются личными транспортными средствами – 
велосипедами, самокатами, скейтами. В школах, в Доме 
творчества и в Олимпийском центре обеспечены и пар-
ковки, и места хранения. Такая покупка плюс противоугон-
ные средства тоже влетают семье в копеечку.

До первого в новом учебном году школьного звон-
ка остались считанные дни. Состояние дел на данный 
момент неоднородное. Кто-то полностью готов и вздохнул 
с облегчением, кто-то продолжает беготню по магазинам, 
а кто-то совсем не напрягается, считая, что все можно 
купить без суеты и после старта учебного года.

Впрочем, деньги на букет отложены у всех, ведь пред-
ставить себе 1-е сентября без моря цветов просто невоз-
можно. 


